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Koncom septembra bola začatá výstavba urnovej steny na rímsko-katolíckom cintoríne v Želiezovciach. Kolumbárium s kapacitou 97 
urnových schránok bude zároveň plniť funkciu oplotenia pri Cintorínskej ulici. „Do konca roka plánujeme zvládnuť betónovanie a povrchové 
práce, ako aj výstavbu priľahlého chodníka, samozrejme, ak to počasie dovolí. Na jar budú na jednotlivé schránky osadené mramorové dosky a 
prebehnú dokončovacie práce,“ informoval o prebiehajúcich prácach vedúci oddelenia správy mestského majetku a služieb MsÚ. Peter Haris 
dodal, že stavba bude odovzdaná do užívania v júni 2023. Náklady výstavby urnovej steny predstavujú asi 45 tis. eur.                (ik)

Podľa plánov sa jarmok bude konať na 
tradičnom mieste, na Petőfi ho a Schubertovej 
ulici 
za rovnakých podmienok ako v minulosti. Ako sa pre 
naše noviny vyjadril riaditeľ jarmoku, podujatie tento 
rok plánujú spestriť kultúrnym programom, 
v rámci ktorého sa predstavia miestne hudobné 
skupiny aj žiaci miestnej ZUŠ F. Schuberta. 

29. októbra 2022 sa po prvýkrát 
uskutočnia spojené voľby do 
krajských a miestnych samospráv. 
Kompletný zoznam kandidátov 
na predsedu NSK, poslancov 
krajského zastupiteľstva, primá- 
tora a mestských poslancov na 4. 
5. a 7. strane.

Začala sa výstavba urnovej steny 
na želiezovskom cintoríne
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Septembrové zasadnutie MsZ

Vo Svodove osadia samoobslužné balíkoboxy
Na predposlednom, 39. zasadnutí Mestského 
zastupiteľstva v Želiezovciach sa poslanci zišli 
29. septembra vo veľkej sále Domu kultúry. 
V úvode poslanci schválili predaj pozemku 
– ornej pôdy s rozlohou 236 m2 na Záhradnej 
ulici z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
ktorým je nutnosť majetkovo-právneho 
usporiadania a zosúladenia existujúceho 
stavu so stavom vedeným na katastrálnom 
úrade. Predaj pozemku bol schválený za 
cenu 16 eur/m2. MsZ následne rokovalo 
o prenájme kancelárskych priestorov na 
prízemí mestského úradu pre Ministerstvo 
vnútra SR na účely aj v súčasnosti 
fungujúceho klientskeho centra. Poslanec 
Tibor Csenger poznamenal, že cenu 8,5 eur 
za meter štvorcový považuje za mimoriadne 
nízku napriek tomu, že ide o prenájom z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa. Za dve 
miestnosti s celkovou rozlohou 32 m2 príde 
do mestskej kasy 227 eur ročne, čo je podľa 
neho aj v prípade, že ide o službu verejnosti 
mimoriadne nízka cena, ktorá nevykryje ani 
služby spojené s prenajímaním priestorov. 
Vedúci oddelenia správy mestského majetku 
a služieb MsÚ odpovedal, že cena vychádza 
z aktuálne platného VZN mesta. Peter Haris 
zároveň potvrdil, že sa pracuje na aktualizácii 
tohto všeobecne záväzného nariadenia, jeho 
predloženie na rokovanie MsZ sa očakáva v 

decembri tohto roka. Primátor Ondrej Juhász 
poznamenal, že umiestnenie klientskeho 
centra do týchto priestorov na MsÚ nebolo 
šťastným rozhodnutím, bolo to však ešte za éry 
jeho predchodcu. Ako dodal, na druhej strane 
štátna správa vychádza obciam v ústrety v 
tom, že niektoré svoje objekty im odpredáva 
za symbolickú cenu. Oproti tomu sú náklady 
vynaložené na 1-2 kancelárie zanedbateľné. 
Pavel Polka súhlasil so svojím kolegom v tom, 
že ide o nízku sumu a požiadal o prehľad o 
vzťahoch k organizáciám a zariadeniam na 
území mesta, v prípade ktorých samospráva 
určitým spôsobom prispieva na prevádzku. 
MsZ schválilo prenájom dvoch kancelárskych 
priestorov a znenie nájomnej zmluvy. 
Schválilo aj prenájom pozemkov s rozlohou 
2,68 a 1,83 m2 z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa, spočívajúceho v poskytovaní služby 
vo verejnom záujme, spoločnosti Packeta 
Slovakia za jednotkovú cenu 34 eur/m2/rok. 
Nájomca má zámer zriadiť na tejto ploche 
samoobslužné balíkoboxy. Tibor Csenger 
považoval aj túto cenu prenájmu za nízku a 
vyhlásil, že v tomto prípade nejde o verejný, ale 
o čisto obchodný záujem. Podľa Petra Harisa 
ide o jednu z najvyšších sadzieb v predmetnej 
VZN a poštové služby poskytované v mestskej 
časti bez iných možností podávať balíky na 
miesto považuje za verejný záujem v prospech 

obyvateľov.
MsZ zobralo na vedomie správu o kontrole 
plnenia uznesení a správu o činnosti mestskej 
polície za august 2022.   (ik)

V diskusii septembrového zasadnutia 
mestského zastupiteľstva boli témou základné 
školy, energie a veľké projekty mesta. 
Poslankyňa Marianna Šedivá tlmočila sťažnosť 
rodičov, že deťom je na základných školách 
zima. Požiadala o informovanie o tom, či 
kúrenie na školách funguje a či je k dispozícii 
finančný balík na úhradu energií na školách. 
Riaditeľka ZŠ Petra Tomašovičová sa zmienila 
o tom, že ihneď po ochladení požiadala 
dodávateľa o spustenie kúrenia na škole. 
Podotkla, že vedeniu školy sa nikto nesťažoval, 
že žiakom je zima, a to ani počas jej osobnej 
kontroly a oslovenia učiteľov a detí v triedach. 
Poslankyňa dodala, že sťažnosť prišla 
z maďarskej ZŠ. Riaditeľka ZŠ s VJM nebola 
prítomá na zasadnutí, vedúci oddelenia správy 
mestského majetku a služieb na MsÚ Peter 
Haris však informoval o tom, že obe ZŠ sú 
napojené na centrálny tepelný zdroj. Dodávateľ 
je pripravený kúrenie spustiť okamžite po 
požiadaní, čiže technické problémy neboli 
príčinou a rovnako ani finančné, keďže pre 

školy napojené na centrálne vykurovanie 
platia regulované ceny, ktoré boli oznámené 
vlani v lete a boli zvýšené len o infláciu. 
Riaditeľka ZŠ na Mierovej ulici dodala, že bola 
z MsÚ informovaná, že finančné prostriedky 
na dorovnanie cien energií boli poukázané 
z ministerstva školstva na účet mesta.
Peter Haris poukázal na možné hrozby 
v poskytovaní elektrickej energie 
odberateľom ako školy alebo mesto. „V tomto 
roku niektorým subjektom vypršali zmluvy 
o dodávke elektrickej energie a v niektorých 
prípadoch sú nové ceny hororové. Mestský úrad 
má so ZsE dlhodobú zmluvu s indexovanými 
cenami, čo znamená, že platíme priemernú 
cenu za posledných 12 mesiacov, čo nás chráni 
pred prudkými výkyvmi.“ Primátor vyhlásil, 
že mesto v súčasnosti nemusí pristupovať 
k žiadnym úsporným opatreniam. Dodal, že 
ak bude potrebné zavádzať takéto opatrenia, 
budeme patriť k posledným zriaďovateľom, 
ktorí zavrú školy a prejdú na dištančné 
vzdelávanie. Pavel Polka referoval o tom, že 

sa osobne spýtal primátora na pripravenosť 
mesta na súčasnú energetickú situáciu. 
„Pán primátor ma relatívne upokojil, keď ma 
informoval, že mesto si elektrickú energiu 
zabezpečilo s predstihom.“
Ondrej Juhász informoval o tom, že práce 
na kanalizácii boli dočasne prerušené, teraz 
intenzívne rokujú s ministerstvom o zvýšení 
rozpočtu. Primátor dodal, že je presvedčený 
o tom, že kanalizácia bude bez problémov 
dotiahnutá do úspešného konca. 
Pavol Ivan sa s kolegami podelil o pozitívnu 
správu: Ján Babec so svojím psom z 
Kynologického klubu Želiezovce získaním 
titulu majstra Slovenska v stopovaní si 
vybojoval účasť na majstrovstvách sveta v 
Poľsku.              (ik)

Samospráva pripravená na 
energetickú situáciu

S vysokou úspešnosťou 
europrojektov 
Naše mesto si v uplynulých rokoch vedie 
dobre, minimálne v oblasti využívania 
eurofondov. K takému záveru sa dopracoval 
zodpovedný redaktor regionálneho 
spravodajského portálu reflex23.sk vo 
svojom článku. Portál informujúci o dianí 
na území regiónov Dolného Pohronia 
a Dolného Poiplia v spomínanom 
článku analyzoval využitie nenávratných 
finančných príspevkov z eurofondov 
v uplynulých dvoch volebných obdobiach 
mestom Želiezovce v porovnaní s blízkymi 
Šahami, veľkosťou a počtom obyvateľov 
podobnými nášmu mestu. Csaba Kapusník 
vo svojom článku vypočítal, že počas 
ostatných dvoch volebných cyklov, čiže 
prakticky od roku 2015 doteraz zrealizovalo 
alebo začalo realizovať mesto Želiezovce 
16 europrojektov, mesto Šahy v rovnakom 
období 8 projektov. Čo sa týka objemu 
nenávratných finančných príspevkov, 
Želiezovce v skúmanom období využili 
viac ako 3 milióny eur a ďalších 9 miliónov 
eur už mali odsúhlasené na prebiehajúce 
a pripravované projekty. To znamená, 
že počas dvoch volebných období sa 
želiezovskej samospráve podarilo získať 
vyše 12 miliónov eur. V rovnakom období 
sa samospráve mesta Šahy podarilo získať 
nenávratné finančné príspevky vo výške 
3,77 miliónov eur.   ik)
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„Baví ma práca primátora a v poslednom období 
ešte viac, keďže ako stavbár sa teším z každého 
detailu,“ povedal primátor Ondrej Juhász, keď 
sme ho požiadali o zhodnotenie uplynulého 
obdobia. Ak niekto čakal, že v druhom 
volebnom období poľaví, ako to v mnohých 
prípadoch býva, musel sa sklamať, hovorí so 
smiechom. „Naopak, pracujeme aj s celým 
tímom na mestskom úrade ešte intenzívnejšie, 
a to napriek rôznym byrokratickým prekážkam, 
ktoré nás brzdia a neustále posúvajú stanovené 
termíny. Vo svojej práci často narážam na 
množstvo brzdiacich článkov. Z nich niektoré 
sme si dokonca odsúhlasili sami vo forme 
všeobecne záväzných nariadení a iných 
predpisov. Napr. na územný plán by sme mali 
nazerať pragmaticky, veď trendy sa rokmi 
menia, farby na mape by nás nemali odrádzať 
od dobrých rozhodnutí. Naše aktivity sťažuje 
aj nevybudovaná infraštruktúra elektrických 
rozvodov, na tento problém narážame takmer 
na každom kroku pri snahe o riešenie bytovej 
otázky. 

Na druhej strane patríme medzi málo 
slovenských samospráv, ktoré sú pripravené na 
realizáciu svojich investičných zámerov. Máme 
vysporiadané pripravené pozemky, pričom drvivá 
väčšina slovenských miest má problémy práve 
v tejto oblasti. Nezanedbávame ani projekčnú 
prípravu, vychádzajúc z Programu hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja mesta pripravujeme 
technické projekty na ďalšie investície. Máme 
hotový nový PHSR, ktorý organicky nadväzuje 
na ten predchádzajúci. Mnoho zámerov v ňom 
stanovených sme dokázali zrealizovať, takmer na 
všetkých sme začali pracovať. Tie nedokončené 
sa presúvajú medzi ciele budúceho obdobia. Ako 
Ondrej Juhász dodal, už sa pracuje na projektoch 
rozšírenia existujúcej cyklotrasy, pripravuje 
sa architektonická štúdia na wellnes centrum 

a plaváreň, štúdia novej slovenskej základnej 
školy je už na svete. MsÚ sa pripravuje aj na 
výzvu na zateplenie budovy ZŠ s VJM, ktorá sa 
očakáva v nasledujúcich mesiacoch.“
Dodal, že aj v uplynulom období sa toho 
stihlo dosť, aj keď niektoré väčšie investície 
budú dokončené až v budúcom roku. Zároveň 
vyvrátil kde-tam sa objavujúce tvrdenie, že 
veľké projekty boli schválne plánované ku 
koncu volebného obdobia. „Kým projekty 
vstúpia do fázy realizácie, prejdú niekedy aj 
roky. Bol to prípad rekonštrukcie budovy MsÚ, 
ale aj v súčasnosti máme projekty, na ktoré 
čakáme už roky. Napríklad projekt biodiverzity 
sme začali riešiť pred 5 rokmi a stále sme sa 
nedostali k realizácii. V uplynulom období sme 
ich však stihli niekoľko realizovať, iné sa nám 
aspoň podarilo začať. Získavanie nenávratného 
financovania z europrojektov je našou silnou 
stránkou, aj keď termíny realizácie nevieme 
ovplyvniť. Získali sme nenávratný finančný 
príspevok na rekonštrukciu a prístavbu 
MŠ v Mikule, zateplenie mestského úradu, 

výstavbu cyklotrasy, na 
prestavbu budovy na 
Štúrovej 15 na účely 
materskej školy a jaslí, 
ako aj na revitalizáciu 
vnútroblokov sídlisk. 
Získali sme prostriedky 
na rekonštrukciu 
kaštieľa a dobudovanie 
kanalizačnej siete na území 
mesta. Sprevádzkovali 
sme telocvičňu T18 
a zrealizovali ďalšie 
menšie aj väčšie investície 
z vlastných prostriedkov. 
Ako príklad uvediem 
opravu strechy maďarskej 
ZŠ, rekonštrukciu 

sociálnych miestostí a prístavbu v objekte, ale 
aj zateplenie strechy bývalej, už spomínanej 
budovy ZUŠ na Štúrovej 15. 
Darí sa nám vytvárať stavebné pozemky, na 
začiatku volebného obdobia na Poštovej, tento 
rok sme ich predávali na Rozmarínovej ulici. 
Developerovi sme predali pozemok pre vyše 40 
ďalších parciel za Záhradnou ulicou. Ten sa 
postará o vyňatie z pôdneho fondu, výstavbu 
inžinierskych sietí, rozparcelovanie pozemku 
a následne predaj záujemcom o výstavbu 
rodinných domov. Napokon, v tomto roku 
plánujeme predať developerovi aj pozemok 
v centre mesta s cieľom polyfunkčnej výstavby.“ 
Primátor sa v ďalšom hodnotení uplynulého 
volebného obdobia rozhovoril aj o svojich 
osobných pocitoch a sujektívnom vnímaní 

udalostí. „V uplynulých rokoch bolo niekoľko 
momentov, keď som bol veľmi šťastný. Jedným 
z najemotívnejších okamihov môjho pôsobenia 
na poste primátora bolo odovzdávanie 
obchodného centra na Mierovej ulici. Prezreli sme 
si prevádzky a videl som šťastných nakupujúcich 
ľudí, bolo to dojemné. Podobným momentom 
bolo dokončenie cyklotrasy, ktorá sa v krátkom 
čase počas Covidu veľmi ujala. Väčšinou som si 
dával realistické ciele, ktoré sa mi darilo napĺňať. 
Boli však aj výnimky, napríklad kúpalisko. 
Myslím si, že sme mali na to, aby sme ho tomto 
volebnom období sprevádzkovali, žiaľ, napatrilo 
to medzi priority mestského zastupiteľstva, čo 
som musel akceptovať. Prekrásny okamih som 
zažil po minulých voľbách, keď som sa dozvedel, 
koľko ľudí ma poctilo svojou dôverou. A živo si 
pamätám na výborný pocit a obrovskú radosť, 
keď som bol v zime na výlete s rodinou a volali 
mi z MsÚ, že nám odsúhlasili kanalizáciu. 
Druhé volebné obdobie bolo iné ako prvé, bolo 
tu menej nevraživosti, návrhy prechádzali 
lepšie. Teraz vraj niektorí kandidáti prichádajú, 
aby zabezpečili lepšiu kontrolu v zastupiteľstve. 
Kontrolu koho, čoho? Potrebná by bola pomoc z ich 
strany. Od poslancov by som čakal, že budú búchať 
do stola, prečo už nerobím to alebo to. Namiesto 
toho sme často riešili menej podstatné veci. 
Zažil som aj sklamania. V prvom volebnom 
období pre rôzne anonymné podania a vtedy, keď 
si poslanci išli do firmy overiť, či som im povedal 
pravdu vo veci zrieknutia sa postu konateľa. 
Samozrejme, že áno, ale bol som sklamaný z tej 
ich nedôvery. V tomto volebnom období sa stalo, 
že som sa snažil riešiť konflikt medzi občanmi 
z moci primátora a nakoniec sa to skončilo tak, že 
ani jeden z nich sa so mnou nerozpráva, ja som 
zostal ten zlý. Negatívne sa ma dotkla aj petícia za 
pokračovanie rekonštrukcie maďarskej ZŠ, pričom 
dávno to bolo rozhodnuté a aj predtým sme toho 
urobili pre školu mnoho. Na petícii boli podpisy 
z Levoče, Martina, Štúrova a ďalších vzdialených 
miest a obcí od ľudí, ktorí nič s mestom nemajú.“ 
Volebné obdobie hodnotí primátor ako 
úspešné a ako dodal, verí, že aj v ďalších 
rokoch má ešte čo položiť na stôl. Ako 
začiatkom roka pri svojej návšteve povedal 
riaditeľ kancelárie ZMOS Michal Kaliňák, 
v týchto ťažkých časoch je najlepším riešením 
zachovanie kontinuity vo vedení obcí, pretože 
nováčkovia budú hodení do poriadne 
hlbokej vody a nebude čas na učenie a 
experimentovanie. Kontinuita a zrejme aj elán 
budú v našom meste zachované, ide už len 
o to, aby prácu volených predstaviteľov obcí 
neznemožňovalo amatérstvo iných aktérov 
verejnej, veľkej politiky.                 
              Ladislav Levicky

Primátor Ondrej Juhász hodnotí uplynulé obdobie

Kým projekty vstúpia do fáze realizácie, prejdú niekedy aj roky
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Zoznam zaregistrovaných kandidátov vo 
voľbách na post primátora mesta Želiezovce 
dňa 29. 10. 2022
1. Ondrej Juhász, Ing., 62 r., primátor mesta, 
nezávislý kandidát

Zoznam zaregistrovaných kandidátov vo 
voľbách do mestského zastupiteľstva dňa 29. 
10. 2022
1. Ľudovít Baka, Ing., 55 r., podnikateľ, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
2. Ladislav Boška, 50 r., vedúci prevádzky, 
nezávislý kandidát 
3. Tibor Csenger, Ing., 57 r., podpredseda 
Nitrianskeho samosprávneho kraja, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
4. Gabriella Cserba, 67 r., dôchodkyňa, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 

Regióny 
5. Ákos Csonka, PaedDr., 34 r., odborný 
referent, SZÖVETSÉG - Magyarok. 
Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny 
6. Estera Dobóová, 62 r., dôchodkyňa, 
nezávislý kandidát 
7. Zoltán Gubík, 37 r., plánovač kvality, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
8. Róbert Gulyás, Ing., 57 r., konateľ 
spoločnosti, nezávislý kandidát 
9. Milan Haborák, Mgr., 49 r., učiteľ základnej 
školy, nezávislý kandidát 
10. Pavol Ivan, 67 r., dôchodca, nezávislý 
kandidát 
11. Estera Juhászová, 61 r., odborná 
referentka, SZÖVETSÉG - Magyarok. 
Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny 
12. Marek Kepka, Mgr., 42 r., pedagóg, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 

Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
13. Peter Kokoška, 39 r., predavač, nezávislý 
kandidát 
14. Kazimír Kovács, Ing., 49 r., koordinátor, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
15. Henrieta Kurucová, Ing., 47 r., štátna 
zamestnankyňa, metodička, nezávislý 
kandidát 
16. Peter Martosy, Ing., 56 r., konateľ 
spoločnosti, nezávislý kandidát 
17. Pavel Polka, 70 r., správca múzea, 
nezávislý kandidát 
18. Norbert Rák, Bc., 42 r., štátny zamestnanec, 
SZÖVETSÉG  - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny 
19. Ladislav Sokol, 61 r., podnikateľ, nezávislý 
kandidát 
20. Marianna Šedivá, Ing., 52 r., exekútorka, 
nezávislý kandidát 

Krajské a komunálne voľby 2022

Zoznam zaregistrovaných kandidátov pre voľby 
predsedu Nitrianskeho samosprávneho kraja
1. Branislav Becík, Ing., PhD. 44, starosta, Dvory 
nad Žitavou HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
2. Artúr Bekmatov, Mgr., PhD., 32, regionálny 
koordinátor pre sociálnu ekonomiku, Nitra, 
Socialisti.sk
3. Milan Belica, doc., Ing., PhD., 71 predseda 
samosprávneho kraja, Nitra, nezávislý kandidát
4. Tibor Csenger, Ing., 57, podpredseda 
samosprávneho kraja, Želiezovce SZÖVETSÉG 
- Magyarok. Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - 
Maďari. Národnosti. Regióny
5. Martina Holečková, Mgr.,  38, právnička, 
manažérka rozvojových projektov, Kozárovce, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda a Solidarita, 
Tím Kraj Nitra - Združenie kandidátov Nitrianskeho 
kraja, ŠANCA, SPOLU - občianska demokracia, ODS 
– Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ
6. Renáta Kolenčíková, Mgr., 57, podnikateľka, Nitra, 
nezávislý kandidát
7. Martin Kusenda, Mgr. art., 44, riaditeľ divadla, 
Nitra, nezávislý kandidát
8. Lukáš Kyselica, Mgr., 45, poslanec národnej 
rady, Nové Zámky, OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé 
osobnosti (OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
9. Peter Pukan, Ing., 47, asistent poslanca národnej 
rady, Čeľadice, REPUBLIKA
10. Milan Španír, JUDr., PhDr., LL.M, 28, právnik, 
Palárikovo, Kotlebovci – Ľudová strana Naše 
Slovensko
11. Oliver Štaudner, Ing., 62, dôchodca, Tlmače, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku

O tom, že žijeme ťažké časy, hovorí dnes 
takmer každý. Niektorí ľudia okolo nás 
už desaťročie(/a) skloňujú slovo kríza, 
iní poukazujú na vojnu v susedstve, 
zdražovanie alebo hroziaci nedostatok 
energií. Niekedy pritom stačí, ak sledujeme 
a necháme hovoriť fakty, medzi ktorými sa 
snažíme nájsť určité súvislosti. Zaujímavé 
sa napríklad rysujú pri pohľade na záujem 
ľudí o volené funkcie v komunálnych 
voľbách uplynulého obdobia. Pozornosť 
v rámci príprav na tie aktuálne vzbudil 
v Želiezovciach v uplynulých dekádach 
nevidený jav: o post primátora nemá 
okrem úradujúceho záujem nikto iný. Od 
čias, keď boli stavy mestských a obecných 
zastupiteľstiev redukované (do roku 2002 
malo MsZ v Želiezovciach 25 členov, 
odvtedy len 12), je tento rok historicky 
najnižší aj počet kandidátov na poslancov. 
To môže znamenať, že naozaj idú ťažké 
časy, mnohí si to uvedomujú a nemajú 
chuť vziať zodpovednosť za neľahké 
rozhodntia, ktoré samosprávu v budúcom 
volebnom období čakajú. Alebo aj to, že 
v uplynulých rokoch sa rozbehli rozsiahle 
investície, medzi nimi také, o ktorých sa 
desaťročia iba hovorilo, no predchádzajúce 
garnitúry si s prekážkami ich realizácie 
nedokázali poradiť. Preto sú ľudia so 
súčasným primátorom a mestskými 
poslancami spokojní a neželajú si veľké 

zmeny. A odpoveľou môže byť aj to, že 
tieto dve tézy platia súčasne. 
Do nadchádzajúcich volieb, ktoré sa 
uskutočnia 29. októbra, kandiduje na 
primátora iba Ondrej Juhász, počet 
kandidátov na poslancov je 20. Z nich vyše 
polovica, presne 12 sa do zastupiteľstva 
aj dostane. Ako sa však vyvíjali počty 
záujemcov v minulosti? Porovnať je 
vhodné uplynulých 5 volieb, v ktorých sa 
rozhodovalo o 12 poslaneckých miestach, 
čiže všetky komunálne voľby v 21. storočí. 
V roku 2002 kandidovali za primátora 
štyria záujemcovia, do mestského 
zastupiteľstva sa chcelo dostať 48 
záujemcov. Na zvolenie za poslanca 
bolo potrebných minimálne 628 hlasov, 
posledný v poradí získal 97 hlasov. 
O štyri roky neskôr pribudli adepti na 
primátorský post, ubudli však poslaneckí 
kandidáti. O primátorský post sa 
uchádzalo 10 záujemcov, o poslanecký 
36. Na zvolenie bolo potrebných aspoň 
724 hlasov. V roku 2010 trend nárastu 
záujmu o primátorskú stoličku ďalej 
pokračoval. Prvým človekom v meste sa 
chcelo stať 12 záujemcov, o poslaneckú 
stoličku sa usilovalo 46 kandidátov. Na 
zvolenie za poslanca bolo potrebných 
minimálne 633 hlasov. Posledný v poradí 
kandidátov na poslancov získal 77, medzi 

Tento rok historicky najnižší 
záujem o volené funkcie

                   →
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kandidátmi na primátora 40 hlasov. V roku 
2014 bolo 7 kandidátov na primátora a 32 
adeptov do MsZ. Na zvolenie bolo potrebných 
aspoň 633 hlasov, najmenej hlasov na poslanca 
bolo 116, na primátora 51. A nakoniec pred 
štyrmi rokmi boli traja kandidáti na primátora 
a 25 kandidátov na poslancov. Na vstup do 
zastupiteľstva bolo potrebných aspoň 755 
hlasov.                 (ik)

Zoznam zaregistrovaných kandidátov 
pre voľby do zastupiteľstva Nitrianskeho 
samosprávneho kraja vo volebnom obvode 
č. 2 (okres Levice)
Počet volených poslancov vo volebnom 
obvode: 9
1. Alexander Bačík, Ing., 61, riaditeľ správy 
súdu, Levice, HLAS – sociálna demokracia, 
SME RODINA
2. Stanislav Banházi, 45, nezamestnaný, Tlmače,  
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
3. Štefan Baniar, Mgr., 59, projektový manažér, 
Čaka, SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
4. Martin Bátovský, Mgr., 52, vedúci oddelenia  
školstva a vzdelávania, Levice, SMER – sociálna 
demokracia, Slovenská
národná strana
5. Peter Benček, Mgr., 48, zástupca primátora 
mesta, Levice, nezávislý kandidát
6. Eva Bielik Hajdamárová, JUDr., 37, 
prednostka okresného úradu, Levice,  
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
7. Pavol Bizík, 55, živnostník, Iňa, Kotlebovci 
– Ľudová strana Naše Slovensko
8. Roland Bogár, 46, zmenový majster, Kalná 
nad Hronom, nezávislý kandidát
9. Melinda Bögi Pathó, PhDr. 50, starostka 
obce, Zalaba, SZÖVETSÉG - Magyarok. 
Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny
10. Peter Burčo, Ing., 35, starosta obce, Bátovce, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA
11. Tibor Csenger, Ing., 57, podpredseda 
samosprávneho kraja, Želiezovce, SZÖVETSÉG 
- Magyarok. Nemzetiségek.  Regiók. | ALIANCIA 
- Maďari. Národnosti. Regióny
12. Viera Černá, 63, inšpektorka kvality, Tlmače, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
13. Zdenek Donoval, Ing., PhD., 51, technik, 
Levice, OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé 
osobnosti (OĽANO), NOVA,
Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA
14. Peter Drábik, Ing., 56, projektový manažér, 
Levice, nezávislý kandidát
15. Dana Ďurišová, 45, živnostníčka, Levice, 

NÁRODNÁ KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI
16. Igor Éder, PaedDr., 46, podpredseda 
samosprávneho kraja, Levice, HLAS – sociálna 
demokracia, SME RODINA
17. Ladislav Éhn, Ing., 65, starosta obce, Kalná 
nad Hronom, SMER – sociálna demokracia, 
Slovenská národná strana
18. Attila Farkas, Mgr., 37, starosta obce, Keť, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari.
Národnosti. Regióny
19. Mária Farkašová, 54, starostka obce, Lula, 
nezávislý kandidát
20. Zoltán Fekete, Ing., 56, starosta obce, Nýrovce, 
SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny
21. Marek Földesi, MUDr., 45, lekár, Levice, 
nezávislý kandidát
22. Antónia Foltánová, Ing., 38, starostka obce, 
Domadice, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
23. Jozef Franc, 57, operátor, Tlmače, Slovenská 
ľudová strana Andreja Hlinku
24. Danuše Francisciová, 68, starostka obce, 
Brhlovce, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
25. Štefan Gregor, Ing., 54, primátor, Šahy, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ
26. Matej Haško, Ing., 48, prekladateľ – tlmočník, 
Levice, Kresťanskodemokratické hnutie, 
Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ
27. Martina Holečková, Mgr., 38, právnička, 
manažérka rozvojových projektov, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ
28. Edita Horňáková, 60, živnostníčka, Levice, 
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
29. Tomáš Ižold, 40, kontrolór kvality, Levice, 
nezávislý kandidát
30. Ladislav Jakubík, 58, výrobný pracovník, 
Levice, Kotlebovci – Ľudová strana Naše 
Slovensko

31. Ján Janáč, JUDr., 59, vedúci odboru 
živnostenského podnikania, Levice, nezávislý 
kandidát
32. Martina Jarošová Gašparová, Mgr., 39, 
koordinátorka centra sociálnej ekonomiky, 
Levice, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
33. Rastislav Juhár, Ing., 49, prednosta, Levice, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
34, Alexandra Karaffová, Mgr., 33., učiteľka, 
Levice, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
35. Ľubomíra Karaffová, Mgr., 59, učiteľka, 
Levice, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
36. Rastislav Kasan, JUDr., 44, právnik, Levice, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA
37. Lenka Kluchová, PaedDr., 63, pedagogička, 
Levice, SZÖVETSÉG - Magyarok. 
Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny
38. Péter Köpöncei, Ing., 43, starosta obce, 
Plášťovce, SZÖVETSÉG - Magyarok. 
Nemzetiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny
39. Zuzana Kotrus Rákociová, Mgr., 46, 
prednostka mestského úradu, prekladateľka 
– tlmočníčka, Tlmače,  Kresťanskodemokratické 
hnutie, Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra 
- Združenie kandidátov Nitrianskeho kraja, 
ŠANCA, SPOLU - občianska demokracia, 
ODS – Občianski demokrati Slovenska, 
Demokratická strana, Občianska konzervatívna
strana, ZA ĽUDÍ 
40. Tomáš Krištof, Mgr., 42, tenisový tréner, 
pedagóg, Levice, nezávislý kandidát
41. Ján Krtík, RNDr., 60, primátor, Levice, 
nezávislý kandidát
42. Jozef Kubovič, 57, zmenový majster, Levice, 
nezávislý kandidát
43. Igor Kúdela, Mgr., 55, manažér, Levice, 
Zmena zdola, Demokratická únia Slovenska
44. Vladimír Kuny, Mgr., 48, dizajnér, vinár, 
Levice, Kresťanskodemokratické hnutie, 
Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ 
45. Mária Kuriačková, Mgr., 57, majiteľka školy 
plávania, Levice, nezávislý kandidát
46. Ľubomír Lőrincz, 59, starosta obce, Santovka, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
47. Peter Marko, 42, senior business manager, 
Levice, NÁRODNÁ KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI
48. Renáta Meszároš, Mgr., 52, advokátka, Levice, 
Progresívne Slovensko 
                         →7
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Po predchádzajúcich rokoch pandemických 
obmedzení sa zatiaľ opatrne, ale čoraz 
častejšie objavujú zmienky a dohady 
o tom, či sa tento rok uskutoční Ondrejský 
jarmok. Vyše mesiaca pred zaužívaným 
termínom želiezovského jarmoku je 
čoraz istejšie, že organizovaniu mnohými 
očakávaného podujatia v tomto roku 
nič brániť nebude. Napokon, jarmoky 
sú organizované aj v iných mestách 
a Ondrejský jarmok v Želiezovciach 
je jedným z posledných v rade pred 
začiatkom predvianočného adventného 
obdobia. 
Podľa plánov sa jarmok bude konať 
na tradičnom mieste, na Petőfiho 
a Schubertovej ulici za rovnakých 
podmienok ako v minulosti. Ako sa 

pre naše noviny vyjadril riaditeľ jarmoku, 
podujatie tento rok plánujú spestriť 
kultúrnym programom, v rámci ktorého 
sa predstavia miestne hudobné skupiny aj 
žiaci miestnej ZUŠ F. Schuberta. „Kultúrny 
program je súčasťou jarmoku v mnohých 
mestách, u nás ho však organizujeme v druhej 

polovici novembra, kedy tieto plány môže 
prekaziť aj počasie. Veríme, že dovtedy sa 
nesprísnia ani podmienky organizovania 
hromadných podujatí a budeme mať dobré 
počasie, lebo po dvoch rokoch bez jarmoku 
sa naň už mnohí veľmi tešia,“ dodal Ladislav 
Benčík. Konečné rozhodnutie o konaní 

jarmoku padlo v septembri 
a v čase našej komunikácie 
ešte nebolo možné zhodnotiť 
záujem predajcov, ako však 
riaditeľ jarmoku poznamenal, 
počas pandémie museli 
mnohí predajcovia ukončiť 
svoju živnosť. Ondrejský 
jarmok sa tento rok plánuje 
v termíne od 17. do 19. 
novembra.   (ik)

Všetko nasvedčuje tomu, 
že Ondrejský jarmok sa uskutoční

Tradičný Schubert Fest vstúpil v tomto roku 
do svojho 8. ročníka a svoju želiezovskú 
zastávku v rámci tohto medzinárodného 
festivalu absolvovali vystupujúci umelci 

v staronových priestoroch mestského múzea, 
kde sa tradícia pred rokmi začala. Úrovni 
podujatia to neubralo, pretože dôležitá bola 
hudba a múzeum poskytlo z historického 

hľadiska rovnako hodnotnú 
kulisu. Pre prestavbu kaštieľa 
sa podobné podujatia budú 
ešte istý čas uskutočňovať 
v týchto priestoroch. 
Festival vznikol z iniciatívy 
Štefana Gyöpösa, pedagóga 
bratislavského konzervatória 
a zakladateľa Spoločnosti 
F. Schuberta v roku 2013. 
Medzinárodný festival 
sa od začiatku konal 
na viacerých miestach 
Slovenska a Rakúska, 
pričom Želiezovce boli 

vždy jeho súčasťou, kde spoluorganizátorom 
podujatia je OZ Castellum Zeliz. Tento 
rok sa na koncerte v nedeľu 18. septembra 
predstavili slovenskí a vietnamskí umelci: 
Nguyen i anh Nga (husle), Nguyen Le 
Viet Anh (klavír), Štefan Gyöpös (husle), ako 
aj Sára Halčišáková (spev – soprán), Samuel 
Új (husle) - úspešní absolventi workshopu, 
ktorý je už druhým rokom organickou 
súčasťou želiezovského programu Schubert 
Festu. Workshop sa aj tento rok uskutočnil 
v spolupráci s miestnou ZUŠ Franza 
Schuberta v priestoroch školy. Školenie 
s názvom Schubertova akadémia absolvovali 
aj žiaci želiezovskej školy Simona Hanulová, 
Hanna Horváthová, Lenka Horváthová 
a Dávid Vorák, ktorým boli certifikáty za 
účasť odovzdané počas koncertu. 
    (ik)

Schubert Fest opäť v múzeu

Poďakovanie predchodcom v úrade primátora mesta, 
teda Gézovi Nagyovi a Pavlovi Bakonyimu, ako aj členom 
predošlých poslaneckých zborov vyjadril primátor Ondrej 
Juhász za to, že podporovali zmeny v tepelnom hospodárstva 
mesta, medzi nimi napríklad aj prechod na obnoviteľné 
zdroje, v našom prípady biomasu zo slamy. Vďaka tom sú 
dnes verejné budovy mesta a sídliská v bezpečí z hľadiska 
dostupnosti zdroja tepla. Vyjadril sa tak v odpovedi na 
otázku o prípadnom zavedení úsporných opatrení, napr. v 
oblasti verejného osvetlenia. Z jeho odpovede vyplynulo, 
že rekonštrukcia VO pred niekoľkými rokmi zabezpečila 
veľké úspory v tejto oblasti, ale vypínanie osvetlenia počas 
určitých hodín v našom prípade nevedie v súčasnosti k 
úsporám.        (ik)

Primátor: vďaka predchodcom za biomasu
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49. Štefan Mišák, Ing., 69, dôchodca, Levice, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA 
50. Karol Mladý, Mgr., 51, technik, Santovka, 
DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
51. Tibor Moravský, 48, skladový operátor, 
Zbrojníky, nezávislý kandidát
52. Eva Naďová, Ing., 45, podnikateľka, Levice, 
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
53. Július Nagy, 67, dôchodca, Tlmače, Slovenská 
ľudová strana Andreja Hlinku
54. Daniela Nagyová, 64, dôchodkyňa, Tlmače, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
55. Lenka Nagyová, Ing., 38, rodičovská 
dovolenka, Devičany, REPUBLIKA
56. Pavol Novák, Mgr., 39, starosta obce, Nová 
Dedina, SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
57. Erik Pastierovič, Mgr., 30, obchodný zástupca, 
Hontianska Vrbica, Progresívne Slovensko
58. Jaroslav Péter, 51, starosta obce, Veľké 
Turovce, SMER – sociálna demokracia, 
Slovenská národná strana
59. Ján Proksa, 43, živnostník, Levice, NÁRODNÁ 
KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI
60. Roman Salinka, PhDr., 50, pedagóg, Levice, 
nezávislý kandidát
61. Eduard Samlek, 74, dôchodca, Tlmače, 

Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
62. Henrieta Slavkovská, Mgr., 50., advokátka, 
Levice, Progresívne Slovensko
63. Karol Streda, 56, starosta obce, Málaš, Magyar 
Fórum – Maďarské fórum
64. Ervín Szalma, Mgr., 43, učiteľ, Levice, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ 
65. Oliver Štaudner, Ing., 62, dôchodca, Tlmače, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
66. Branislav Štefanický, Ing., PhD., 49, vedúci 
odboru okresného úradu, Hontianske Trsťany, 
nezávislý kandidát
67. Petra Števková, Mgr., 34, žurnalistka, hlavná 
štátna radkyňa, Levice, Kresťanskodemokratické 
hnutie, Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra 
- Združenie kandidátov Nitrianskeho kraja, 
ŠANCA, SPOLU - občianska demokracia, 
ODS – Občianski demokrati Slovenska, 
Demokratická strana, Občianska konzervatívna 
strana, ZA ĽUDÍ 
68. Tibor Taldík, Ing., 30, starosta obce, Tehla, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA 
69. Daniela Trňanová, Ing., 50, starostka obce, 
Rybník, SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana

70. Tibor Turian, 61, technik, Tlmače, Slovenská 
ľudová strana Andreja Hlinku
71. Ľudovít Viglaš, 53, starosta obce, Čaka, SMER 
– sociálna demokracia, Slovenská národná 
strana
72. Drahomíra Vrecníková, Mgr., 62, pedagogická 
pracovníčka, Levice, SRDCE – SLOVENSKÁ 
NÁRODNÁ JEDNOTA -
strana vlastencov
73. Pál Zachar, Ing., 35, inžinier informatiky, 
Šahy, SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemzetiségek. 
Regiók. | ALIANCIA - Maďari. Národnosti. 
Regióny
74. Miloš Zaujec, Bc., 57, technik, Levice, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ 
75. Peter Žiak, Ing., 44, projektový manažér, 
Levice, Kresťanskodemokratické hnutie, 
Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra - Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, SPOLU 
- občianska demokracia, ODS – Občianski 
demokrati Slovenska, Demokratická strana, 
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ 
76. Estera Žigmundová, 30, finančná poradkyňa, 
Tehla, SRDCE – SLOVENSKÁ NÁRODNÁ 
JEDNOTA - strana vlastencov
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Materská škola Lienka je už 11 rokov 
zapojená do medzinárodného programu 
Zelená škola. Cieľom najväčšieho environm
entálno-výchovného program programu na 
Slovensku aj vo svete je podpora školských 
komunít, ktoré vďaka vzájomnej spolupráci 
menia svoje environmentálne správanie, čím 
prispievajú k zmierneniu vplyvu školy na 
klimatické zmeny. Učiť o životnom prostredí 
je dôležité, ale dnes to už nestačí. V programe 
Zelená škola robíme, čo učíme. Nerobíme len 
aktivity, robíme reálne zmeny, na ktorých 
sa podieľajú spolu učitelia, deti, rodičia aj 
ostaní nepedagogickí  pracovníci.   Počas 
dvoch rokov sme sa venovali téme „Zeleň 
a ochrana prírody“. Vytýčené ciele sa nám 
podarilo splniť, a tak naša MŠ aj tentokrát 
obhájila titul a získala certifikát s vlajkou 
zelenej školy. Dňa 11. 10. 2022 sa zúčastníme 
slávnostného on-line prenosu z certifikácie 
zelených škôl. Pociťujeme radosť, že sme opäť 
medzi ocenenými školami.
Podarilo sa nám realizovať množstvo 
vzdelávacích informačných a praktických 
aktivít, ktoré majú reálny pozitívny dopad na 
životné prostredie školy a jej okolia, nielen 
s deťmi, ale i s rodičmi a každým, komu nie 
je táto problematika ľahostajná. V triedach 

a chodbách sme vytvorili zelené kútiky, 
staráme sa o rastliny, polievame, presádzame, 
rozmnožujeme. Deti mali možnosť skúmať 
klíčenie a rast rastlín zo semena, kôstky aj 
odrezkov. Na školskom dvore sa staráme 

o kvetinové záhony, skalku a bylinkovú 
špirálu. Bylinky sme si pozbierali, usušili 
a na deň matiek vyrobili pre mamičky 
voňavé darčeky – mydlá  a vrecúška. Vysadili 
sme ozdobné a ovocné kríky a v našom 
vyvýšenom záhone nechýbala ani zelenina. 

Pri rozvíjaní environmentálnej gramotnosti 
nám pomáhal náučný chodník, kde 
pomocou informačných tabúľ deti rozvíjajú 
svoje vedomosti o flóre našej záhrady.
Navštívil nás náš ujo včelár pán Tibor Jókay, 
ktorý pripravil zaujímavý workshop o chove 
a dôležitosti včiel pre planétu. Naučili sa 
veľa o lese, vtáčikoch, ktorým sme na zimu 
pripravili kŕmidlá plné dobrôt. Pozorovali 
zmeny v prírode počas 4 ročných období 
pri Hrone. Zaujímavé momenty sme 
zvečnili fotoaparátom a namaľovali, práce 
sme vystavili v Mestskej knižnici. Poznávali 
a pozorovali hmyz a pripravili pre budúcich 
hmyzích nájomníkov hotel, aby boli poruke 
pri opeľovaní našej školskej zelenej záhrady. 
Sme hrdí, že sa nám podarilo zriadiť 
EKO-učebňu, kde celoročne uskutočňujeme 
vzdelávacie aktivity zážitkovým učením. 
Navštívili sme chránené oblasti – Mestský 
park, ktorým nás previedol pán Pavel Polka 
a Vozokanský luh, kde sme mohli obdivovať 
prírodu nedotknutú človekom, jej čaro 
a jedinečnosť. 
V našej materskej škole sa snažíme konať tak, 
aby všetko, čo robíme, malo čo najpriaznivejší 
vplyv na prírodu a životné prostredie.   
                         MŠ Lienka

MŠ Lienka je opäť zelená!

Krajské a komunálne voľby 2022
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Želiezovským úspechom sa skončila gastrosúťaž, ktorá sa odohrala 
koncom leta pri Počúvadlianskom jazere. Súťaže vo varení 
gulášových špecialít sa zúčastnilo aj družstvo zložené zo súčasných 
a bývalých obyvateľov nášho mesta a viedlo si nad očakávania. 
Družstvo v zložení Ivan Drlička, Tomáš Bánik, Andrej Bánik súťaž 
vyhralo s krásne servírovaným srnčím gulášom na červenom víne 
s hríbami.    (ik, foto: Brigita Fehérová)

Víťazné projekty ZUŠ F. Schuberta
O aktivitách ZUŠ F. Schuberta v Želiezovciach sme informovali 
v minulých číslach našich novín, kedy popri iných aktivitách sme 
priniesli správu aj o úspechoch žiakov na rôznych hudobných 

Park presso 
po 30 rokoch skončilo
Nedávno pandémia, teraz vojna v susedstve a prichádzajúca 
energetická kríza si vyberajú svoju daň aj v našom bezprostrednom 
okolí. Popritom, že menia správanie ľudí, vedú aj k iným, 
v ostatných desaťročiach nevídaným zmenám. Podnik Park presso, 
alebo domácky Piváreň u Trnečku po 30 rokoch činnosti navždy 
zatvoril svoje brány. Majiteľ Vladimír Trnečka to pripisuje najmä 
skokovitému zvýšeniu cien energií začiatkom tohto roka, aj keď 
samozrejme svoju úlohu zohral aj úbytok hostí v uplynulých 
rokoch. „Začiatkom roka sa faktúry za energie výrazne zvýšili. Za 
vodu platím 40 eur mesačne, cena elektrickej energie sa v januári 
2022 zvýšila z 90 na 230 eur, plyn zo 120 na 350 eur. Tie ceny sú 
nezaplatiteľné, likvidačné. Navyše, po covide sa výrazne znížila 
návštevnosť,“ hovorí majiteľ, ktorý prevádzku viedol od začiatku, 
vtedy ešte spolu s rodičmi. Dodáva, že piváreň bola ústrednou 
súčasťou jeho života, preto rozhodnutie nepadlo ľahko. „Podnik 
sme otvorili v januári 1992. Za tie roky sme prežili všeličo, vždy sme 
si poradili s problémami, táto situácia však už bola neudržateľná. 
Keď som zaplatil 
mesačné preddavky 
na energie, žiadny 
zisk mi nezostal. 
Niekoľko mesiacov 
som sa trápil, 
ale v júli som sa 
definitívne rozhodol, 
že podnik zatvorím 
a nehnuteľnosť 
predám.“
O predaji sa 
dohodol s miestnym 
podnikateľom. Zlou správou pre návštevníkov podniku, nostalgikov 
a tradicionalistov je, že nový majiteľ plánuje zmeniť charakter 
aj využitie lokality, pohostinské služby s výhľadom na mestský 
park z tejto perspektívy boli v septembri definitívne ukončené. 
A nielen to, budovu pressa vraj plánujú zbúrať a pozemok využiť 
na bývanie. „Je mi to ľúto, s touto budovou zmizne časť môjho 
života. O to viac, že v uplynulých rokoch som do nej investoval asi 
18 tisíc eur. Zo zadnej miestnosti som vytvoril modernú kuchyňu, aj 
variť by sa tu mohlo, všetko vyhovuje požiadavkám hygieny. Vzadu 
som prakticky všetko prerobil, je tu nová sprcha, záchod, ako treba. 
Zadnú časť som prerábal v roku 2018, hlavnú miestnosť v roku 2020. 
Samozrejme, chápem nových majiteľov, majú obchodný plán, nedá 
sa a ani nechcem voči nemu namietať. Len mi je to ľúto a ťažko 
to znášam,“ končí náš rozhovor bývalý majiteľ pivárne, o ktorej 
sa dlho hovorilo, že v nej čapujú najlepšie pivo v meste. V tejto 
nálade zrejme nezostal osamotený, keďže drevený vyrezávaný 
vývesný štít podniku s nápisom Park presso niekto v noci po 
poslednom otváracom dni demontoval a odniesol. Asi ako suvenír. 
Možno nevedel, že si ho Vlado Trnečka tiež chcel uchovať ako 
suvenír. Spomienku na časy, keď v Želiezovciach fungovala piváreň 
s výhľadom na park.                            Ladislav Levicky

a výtvarných súťažiach. Škola však zaznamenala výrazný úspech 
aj v úplne inej oblasti. V letnom období zorganizovala niekoľko 
vydarených podujatí, ktoré si sčasti dokázala finančne zabezpečiť 
z úspešných projektov. „V tomto roku sme pristúpili k vypracovaniu 
projektov na podporu našich podujatí a výsledok nás pozitívne prekvapil, 
keďže sme dosiahli 100 percentnú úspešnosť: z troch projektov nám 
z rôznych zdrojov podporili všetky. Vďaka tomu sme mohli zorganizovať 
v júni festival s názvom Letná prechádzka umením a počas prázdnin 
Denný výtvarný tábor a Letný tábor huslistov,“ informovala nás 
riaditeľka ZUŠ Diana Horváthová. 
Festival Letná prechádzka umením bol podporený z programu 

Leader a z Fondu na podporu kultúry národnostných menšín (o 
podujatí sme informovali v júlovom čísle našich novín). 
Výtvarný a hudobný tábor bol podporený z programu Tvorivé leto 
z prostriedkov Fondu na podporu kultúry národnostných menšín. 
Trojdňového výtvarného tábora sa zúčastnilo 13 žiakov želiezovskej 
ZUŠ, ktorí okrem iných navštívili aj ranč v Nýrovciach, pestovateľku 
levandulí Kláru Kováčovú v Hronovciach a remeselníčku Kláru 
Palíkovú v Želiezovciach.
Pobytový tábor huslistov sa uskutočnil v obci Búč a zúčastnilo 
sa ho asi 20 žiakov želiezovskej a štúrovskej ZUŠ, ktoré už dlhšiu 
dobu pestujú obojstranne prospešnú spoluprácu a spoločný tábor 
zorganizovali už tretíkrát.            (ik)

Triumf  pri Počúvadle
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*  Š p o r t  *  

V. liga – dospelí – juhovýchod
Nesvady – Želiezovce 4:2 (3:1), Molnár 2, 
Magyar, Czibor – Mentuš, Ilko
Pozba – Želiezovce 5:0 (1:0), Janúrik 2, 
Sásik, Szűcs, Pojdučák
Tovarníky – Želiezovce 0:0
Želiezovce – Bešeňov 0:4 (0:1), Varga 2, 
Csief, Pócs

IV. liga – dorastenci – juhovýchod
Želiezovce – Hurbanovo 1:2 (0:1), Boťťán 
– Kreci, Vörös
Mojmírovce – Želiezovce 9:0 (5:0), Štefek 3, 
Fuska 2, Ferus 2, Kapsa, Mikulášik
Želiezovce – Kmeťovo 1:5 (0:2), Varga 
– Tóth 2, Hlavačka 2, Karvay
Štúrovo – Želiezovce 8:0 (1:0), Majer 
(vlastný), Zalaba, Chudý, Bruck, Tóth, Bori, 
Máčai, Garai
Želiezovce – Rybník 2:1 (0:1), Bahorecz, 
Balázs – Miedzga 

III. liga – juh, starší žiaci
Zl. Moravce B – Želiezovce 5:0 (1:0), Pilárik 
3, Holeš, Máčaj
N. Zámky – Želiezovce 8:0 (3:0), Malík 3, 
Baka 2, Guzman, Bihari, Abrahám
Želiezovce – V. Meder 1:2 (1:1), Belecky 
– Juricin, Ra ik
Hurbanovo – Želiezovce 0:0 
Želiezovce – Sereď 3:1 (1:1), Haris, Belecky, 
Balog - Kavický

III. liga – juh, mladší žiaci
Zl. Moravce B – Želiezovce 11:1 (5:0), 
Černák 3, Paulov 2, Pudmera 2, Fule, 
Šroner, Hudec, Čápek - Gálik 
N. Zámky – Želiezovce 0:0
Želiezovce – V. Meder 0:7 (0:4), Zalka 2, 
Boros 2, Sárközi, Diószeghy, Németh
Hurbanovo – Želiezovce 4:1 (1:1), 
Belokostolský 2, Somogyi, Šimunči - Bugár
Želiezovce – Sereď 1:6 (0:3), Bugár 
– Vydarený 4, Bihary 2
    (ik)
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Koncom septembra zorganizovali v Plášťovciach 
už 11. ročník tradičnej súťaže v lukostreľbe 
s názvom Pohár Dakota, na ktorom sa 
výsledkami blysli aj želiezovskí strelci. Na 
podujatí sa zúčastnilo 75 lukostrelcov z regiónu 

južného Slovenska od okresu Veľký Krtíš po 
Dunajskú Stredu, ktorí boli do jednotlivých 
kategórií zaradení na základe veku, pohlavia 
a použitého luku (tradičný, refl exný). Súťaž 
priniesla niekoľko zaujímavostí, napr. prvky 

indiánskych tradícií 
a spôsobu boja, 
s ktorými sa účastníci 
museli popasovať 
na niektorých 
stanovištiach. Ďalšou 
z a u j í m a v o s ť o u 
bolo, že náš región 
reprezentovali členovia 
Lu k o s t r e l e c k é h o 
oddielu Toportyán 
a jedna kompletná 
želiezovská rodina 

Omne trium perfectum – ako hovorí latinské 
príslovie, alebo po slovensky: Do tretice 
všetko dobré by snáď mohlo platiť v prípade 
želiezovského športovca, ktorá má pred sebou 
životnú šancu. Pretekár na motokárach Krisztián 
Vincze Dóka ukončil ďalšiu vydarenú súťažnú 
sezónu a v sérii Moravský pohár a Majstrovstvá 
SR si vybojoval titul vicemajstra Slovenska. 
Siahal aj na vyššiu métu, až do posledných 
pretekov bol na prvom mieste s veľkou šancou 
vybojovať si majstrovský 
titul, keď sa zaplietol do 
hromadnej havárie, v ktorej 
sa mu poškodila motokára. 
Preteky síce dokončil, ale 
v súťažnej sérii skončil na 2. 
mieste. 
Prečo však do tretice? 
Tento výsledok zabezpečil 
mladému želiezovskému 
pretekárovi účasť na 
majstrovstvách sveta Grand 
Final Rotax 2022, ktoré sa 
uskutočnia v novembri 
v Portugalsku. Bude to Krisztiánova tretia šanca 
reprezentovať SR v motokárach na MS. V r. 2020 
sa majstrovstvá mali konať tiež v Portugalsku, 
pre pandémiu však boli zrušené. Vlani si 
Krisztián opäť vybojoval právo na účasť na MS, 
z fi nančných dôvodov však nemohol vycestovať 
do Bahrejnu. Teraz sa črtá tretia šanca, ak sa 
podarí účasť fi nančne zabezpečiť. 
„Keď sa mu podarí štartovať na majstrovstvách 
sveta, Krisztián sa môže stať rekordérom ako 
pretekár, ktorý sa zúčastnil majstrovstiev 
sveta v dvoch rôznych odvetviach motošportu: 

motokrose a motokárach. V motokrose sa MS 
zúčastnil päťkrát, pričom v jednom rozjazde 
si vybojoval aj prvenstvo,“ hovorí starý otec 
pretekára Ľudovít Dóka, ktorý ho od začiatku 
podporoval a viedol ako tréner. Ako dodáva, pre 
manželkinu chorobu sa už nemôže zúčastňovať 
vnukových pretekov, naďalej sa však snaží 
zabezpečiť podmienky jeho súťaženia. 
Krisztián v tejto sezóne súťažil za dve rôzne 
stajne, v prvej polovici súťaže reprezentoval 

Erika Maďariča, v druhej časti súťažil za Nikolas 
Szabó Motoršport. Za to, že mohol dosahovať 
výborné výsledky a reprezentovať svoje 
mesto, vďačí svojim sponzorom, najmä fi rme 
SymarTech Želiezovce, Amazonas Želiezovce 
a AVA-stav Galanta. Zároveň sa obracia na 
ďalších podnikateľov a svojich fanúšikov, aby 
mu poskytnutím sponzorského príspevku 
dopomohli využiť jednu zo svojich doteraz 
najdôležitejších životných šancí. Aby to do 
tretice mohlo byť naozaj dobré.      
                 Ladislav Levicky,  (foto: archív KVD)

Želiezovčan mieri na majstrovstvá sveta

– rodičia aj deti a všetci z nich dosiahli pódiové 
umiestnenie.
Medzi dospelými, používajúcimi tradičné 
luky, skončil Peter Petrovics na 3., v kategórii 
refl exných lukov Matej Beník tiež na 3. mieste. 
Členovia rodiny Potocki získali umiestnenia: 
dievčatá pod 10 rokov, refl exný luk: Regina 
Potocky – 1. miesto; dievčatá vo veku 15 
– 18 rokov, refl exný luk: Linda Potocki 
– 2., ženy, refl exný luk: Katalin Potocki 
– 2., muži, refl exný luk: Maroš Potocky – 2. 
Úspešným lukostrelcom aj v mene čitateľov 
blahoželáme.  (ik, foto: László Németh)

Želiezovskí lukostrelci na Pohári Dakota
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2022. őszi rágcsálóirtás
A Zselízi Városi Hivatal építésügyi és területfejlesztési osztálya 
értesíti a lakosságot és a város területén működő jogi és 
természetes személyeket, hogy a Zselíz környezetvédelméről 
szóló, 6/2004 számú Általános Érvényű Rendelet 5. 
paragrafusának 6. bekezdése értelmében a háztulajdonosok 
és egyéb épületek tulajdonosai, ill. bérlői évente legalább két 
alkalommal kötelesek rágcsálóirtást végezni ingatlanjaikban, 
mégpedig tavasszal a 13. és ősszel a 44. hét folyamán.
Tekintettel arra, hogy elérkezett az őszi rágcsálóirtás 
ideje, felhívjuk a figyelmüket ennek elvégzésére, amivel 
meggátolhatjuk a rágcsálók elszaporodását városunkban, 
egyben egészségesebb környezetet biztosítunk magunknak.
Tekintettel arra, hogy 2022. november 2. és november 6. között 
az egész városra kiterjedő rágcsálóirtás lesz, figyelmeztetjük a 
kutyatulajdonosokat, hogy a kutyák a mérgező anyaggal vagy 
elpusztult rágcsálóval való érintkezés során megmérgezhetik 
magukat. Ezért fokozottan ügyeljenek kutyájukra, november 
2. és november 7. között pedig lehetőleg ne engedjék őket 
szabadon!
Közreműködésüket köszönjük!

Jesenná deratizácia 2022
Mestský úrad Želiezovce, odbor výstavby a územného rozvoja 
oznamuje občanom mesta a všetkým právnickým a fyzickým 
osobám pôsobiacim na území mesta, že v zmysle § 5 ods. 6 
Všeobecne záväzného nariadenia mesta Želiezovce č. 6/2004 o 
ochrane životného prostredia mesta Želiezovce, vlastníci, alebo 
užívatelia domov a podnikateľských objektov sú povinní najmenej 
dvakrát ročne vykonať deratizáciu nehnuteľnosti, a to na jar v 
priebehu 13. týždňa a na jeseň v priebehu 44. týždňa bežného 
roka.
Vzhľadom na skutočnosť, že termín jesennej deratizácie sa blíži, 
upozorňujeme na túto povinnosť. Zabránime tým zvýšenému 
výskytu hlodavcov v meste a zabezpečíme zdravšie životné 
prostredie.
Z dôvodu  celoplošnej  deratizácie  mesta  Želiezovce,  ktorá  
prebehne od 2. novembra do 6. novembra 2022 upozorňujeme 
majiteľov psov na hroziace nebezpečenstvo otrávenia psa pri 
kontakte s návnadou, alebo uhynutým hlodavcom. Preto dbajte v 
zvýšenej miere na pohyb Vášho psa a podľa možnosti ho nepúšťajte 
z vôdzky v čase od 2. novembra do 7. novembra .  
Za pochopenie ďakujeme!

K Ö Z L E M É N Y
Zselíz város tájékoztatja a lakosságot, hogy 2022. október 24-től november 
4-én 10.00 óráig kiselejtezett elektromos és elektronikus készülékek, 
akkumulátorok és más veszélyes hulladék – oldószerek, savak, lúgok, 
növényvédő szerek, festékek, ragasztók – gyűjtését szervezi a (vasúton 
túli) Karolina felé vezető országút mellett található gyűjtőudvarban, 
nyitvatartási időben.
Az elektromos és elektronikus készülékek, valamint az akkumulátorok 
nem lehetnek szétszerelve. Más veszélyes hulladéknak a saját, jól zárható 
csomagolásában (dobozban, palackban) kell lennie.
Ezúton tájékoztatjuk Önöket, hogy a gyűjtőudvar, nyitvatartási időben az 
egész év folyamán a

• nagy terjedelmű hulladék (olyan hulladék, amely a mérete miatt 
nem fér el az általában használatos hulladékgyűjtő edényben)

• kerti szerves hulladék (kaszált fű, gallyak, ágak, stb.)
• kis tömegű építkezési hulladék (beton, tégla, csempe, talajlap, 

stb.)
• osztályozott papír, üveg és fa hulladék

elhelyezésére kijelölt hely.
Kérjük lakosainkat, hogy az egyes hulladékfajtákat már elkülönítve hozzák 
a telepre, és kövessék az üzemeltető munkatársak utasításait. 
Az építkezési hulladék elhelyezéséért fizetni kell, a többi, fent említett 
hulladék elhelyezése ingyenes.
Felhívjuk tisztelt lakosaink figyelmét, hogy hulladékot  a kijelölt helyen 
kívül elhelyezni tilos! (Pl. bútort közterületen szemétgyűjtő konténer 
mellett.)  Ennek a tilalomnak a megszegéséért az elkövető személy 1500 
euróig terjedő bírsággal sújtható.

O Z N A M
Mesto Želiezovce oznamuje občanom mesta, že organizuje zber 
vyradených elektrických a elektronických zariadení, prístrojov, 
batérií, akumulátorov a iného nebezpečného odpadu, ako sú 
rozpúšťadlá, kyseliny, zásady, pesticídy, farby, lepidlá, živice, 
a pod.,  ktorý sa uskutoční od 24. októbra do 10.00 hod. dňa 
4. novembra 2022 počas otváracích hodín na zbernom dvore 
nachádzajúcom sa pri štátnej ceste za železničnou traťou 
smerom na Karolínu.
Elektrické a elektronické prístroje a akumulátory musia byť celé 

a nerozmontované. Iný nebezpečný odpad musí byť uzavretý vo 
vlastnom obale (škatuľa, fľaša a pod.).
Ďalej oznamujeme, že zberný dvor je miesto určené na uloženie:

• objemného odpadu (odpad, ktorý sa  pre svoje rozmery  
nezmestí do bežne používanej nádoby na zmesový 
odpad), 

• biologicky rozložiteľného odpadu zo záhrad a parkov 
(pokosená tráva, konáre, lístie a pod.),

• drobného stavebného odpadu (malé množstvo zmesi 
betónu, tehál, obkladačiek, dlaždíc, keramiky a pod.) 

• vytriedeného odpadu: papier, sklo a drevo
Prosíme občanov, aby jednotlivé zložky odpadu už pred 
príchodom do zberného dvora pripravili oddelene a aby 
rešpektovali pokyny obsluhy zberného dvora.
Uloženie drobného stavebného odpadu je spoplatnené, uloženie 
ostatného hore uvedeného odpadu je bez poplatku.
Upozorňujeme občanov, že uvedené druhy odpadu je 
zakázané uložiť na iné miesto, než na miesto určené mestom! 
(Napríklad uložiť nábytok vedľa zberných nádob na verejných 
priestranstvách.) Za porušenie tohto zákazu môže byť fyzickej 
osobe uložená pokuta do výšky 1500 eur.
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Picoult, Jodi: Második látásra (Athenaeum, 2020)
Váratlan fordulatokkal teli regény az emberi sorsról, 
a szenvedélyről, a bűnről és a megváltásról. Vermont 
államban egy kisváros élete teljesen felbolydul, 
amikor az egyik lakó eladja a telkét, hogy egy modern 
üzletközpontot építhessenek rá.
Szabó Stein Imre: Soha (Libri, 2020)
1944. május-június, Dunaszerdahely, vihar előtti csend. Stein 
Albert magas rangú katonatiszt, első világháborús hős, akit a 
Horthy-rendszer ugyan mentesített a sárga csillag viselése alól, 
a zsidótörvények miatt mégis nyugállományba kényszerült.
Vadadi Adrienn: Maja barátokra lel (Pagony, 2015)
Maja kicsit félénk kislány, de nagyon várja az óvodát. 
Mindenkinek eldicsekszik, hogy hamarosan oviba fog járni, 
ám amikor anyukája kezét fogva betoppan a gyerekek közé, 
megtorpan: kivel játsszon?

Počítadlo stavu mestskej kasy
Položka               31. 12. 2018   31. 12. 2019       31. 12. 2020          31. 12. 2021            30. 9. 2022
Zostatky na bankových účtoch          873 143,11 €    1 255 039,21  €        850 159,26 €          410 177,82 €            917 530,36 €

Záväzky voči dodávateľom                 58 766,92 €          34 990,66 €          72 619,00 €            34 955,90 €              41 476,85 €

Dlhodobé investičné úvery            1 082 760,80 €                1 789 675,47 €     2 038 872,80 €       1 797 068,80 €         1 616 136,80 €

Zadlženosť na obyvateľa                      159,28 €               264,47 €              299,87 €  268,34 €         -

Knihy sú z projektu Išli knižky na vandrovku. 
Z verejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia. 

Očná optika Optosan 
Vám ponúka očné vyšetrenie v priestoroch našej optiky každý 
štvrtok od 9:00 do 14:00 hodiny. 
Informovať, príp. objednať sa môžete na adrese SNP 40, 
Želiezovce alebo na tel. č. 036/771 20 09. Tešíme sa na Vašu 
návštevu.

Az Optosan optika 
értesíti Önöket, hogy látásvizsgálatot végez csütörtökönként 
9:00-től 14:00 óráig. 
Érdeklődni és időpontot kérni személyesen az Sznf  u. 40 alatti 
címen, ill. a 036/771 20 09-es telefonszámon lehet. 

(17-67)

Knihy sú z projektu Knižná paleta - Könyvpaletta.
Realizované s fi nančnou podporou 
Fondu na podporu kultúry národnostných menšín.
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Názlerová, Renáta: Osudová žena (Fortuna Libri 2021)
Anna Jakubovie je žena v zrelom veku. Je nielen nebezpečne 
príťažlivá, ale aj nebezpečne úspešná. Kde príde, nezostane 
kameň na kameni. Mužov využíva, ženy podceňuje, úspech 
povyšuje na najvyššiu životnú métu. Príde však deň..
Hawkins, Paula: Pomalý oheň  (Slovart 2021)
Tri ženy a jedna brutálna vražda. Telo zavraždeného mladého 
muža na obytnom člne v Londýne vyvoláva mnohé otázky. 
Laura strávila s mladíkom iba jednu noc, no po boku obete 
ju videli poslednú..
Žačoková, Andrea Kellö: SLOVENSKOpédia (Slovart 2021) 
Bohato ilustrovaná encyklopédia pre deti sumarizuje 
najrôznejšie fakty a zaujímavosti o našej krajine. Dovedna 
šesť kapitol Krajina, Príroda, Z dejín, Umenie a kultúra, Veda 
a technika, Sieň slávy - ponúka pestré témy.

VÁM PONÚKA
UNI PARKETErik Kyseľ

Želiezovce - Svodov 121
pri hlavnej ceste * 0903 274 703

NAJVAČŠÍ VÝBER
..

• laminátových parkiet:
   korkové, keramické a laminátové
• interiérové a fasádne farby
• polystyrénové l išty, rozety
• prechodové a schodové l išty

VŠETKO 
ZA SUPER
CENY

Pozor! Zmena adresy. 
Presťahovali sme sa na adresu: Svodov 121

(2
2-

05
)

Objednávateľ: Ing. Tibor Csenger, Tulipánová 6, 937 01 Želiezovce    
Dodávateľ: Mesto Želiezovce, SNP 2, 937 01, Želiezovce, IČO: 307696                                                                        (22-10)
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*  S p o r t  *  

V. liga – felnőttek – délkelet
Nesvady – Želiezovce 4:2 (3:1), Molnár 2, 
Magyar, Czibor – Mentuš, Ilko
Pozba – Želiezovce 5:0 (1:0), Janúrik 2, 
Sásik, Szűcs, Pojdučák
Tovarníky – Želiezovce 0:0
Želiezovce – Bešeňov 0:4 (0:1), Varga 2, 
Csief, Pócs

IV. liga – i úsági csapat – délkelet
Želiezovce – Hurbanovo 1:2 (0:1), Boťťán 
– Kreci, Vörös
Mojmírovce – Želiezovce 9:0 (5:0), Štefek 3, 
Fuska 2, Ferus 2, Kapsa, Mikulášik
Želiezovce – Kmeťovo 1:5 (0:2), Varga 
– Tóth 2, Hlavačka 2, Karvay
Štúrovo – Želiezovce 8:0 (1:0), Majer 
(vlastný), Zalaba, Chudý, Bruck, Tóth, Bori, 
Máčai, Garai
Želiezovce – Rybník 2:1 (0:1), Bahorecz, 
Balázs – Miedzga 

III. liga – dél, diákcsapat
Zl. Moravce B – Želiezovce 5:0 (1:0), Pilárik 
3, Holeš, Máčaj
N. Zámky – Želiezovce 8:0 (3:0), Malík 3, 
Baka 2, Guzman, Bihari, Abrahám
Želiezovce – V. Meder 1:2 (1:1), Belecky 
– Juricin, Ra ik
Hurbanovo – Želiezovce 0:0 
Želiezovce – Sereď 3:1 (1:1), Haris, Belecky, 
Balog - Kavický

III. liga – dél, kölyökcsapat
Zl. Moravce B – Želiezovce 11:1 (5:0), 
Černák 3, Paulov 2, Pudmera 2, Fule, 
Šroner, Hudec, Čápek - Gálik 
N. Zámky – Želiezovce 0:0
Želiezovce – V. Meder 0:7 (0:4), Zalka 2, 
Boros 2, Sárközi, Diószeghy, Németh
Hurbanovo – Želiezovce 4:1 (1:1), 
Belokostolský 2, Somogyi, Šimunči - Bugár
Želiezovce – Sereď 1:6 (0:3), Bugár 
– Vydarený 4, Bihary 2
                          (ik)
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Íjászaink a Dakota Kupán
Szeptember végén Paláston már 11. alkalommal rendezték meg a hagyományos Dakota 
Kupa íjászversenyt, amelyen a zselízi versenyzők remek eredményeket értek el. A versenyen 
75 résztvevő indult a Nagykürtösitől a Dunaszerdahelyi járásig terjedő területről, akik 

korosztály, nem, valamint az általuk 
használt íjak (hagyományos, ill. 
vadászrefl ex) típusa szerint sorolódtak 
az egyes kategóriákba. A versenynek 
több érdekessége is volt, pl. az indián 
hagyományokhoz és harcmodorhoz 
fűződő kapcsolat, amelyet néhány 
versenyponton a gyakorlatban is 
teljesíteniük kellett a résztvevőknek. 
Érdekesség volt még, hogy a 
régiókban tevékenykedő Toportyán 
Íjászcsapat két tagja mellett egy teljes 
zselízi család is a résztvevők között 
volt, szülőkkel, gyermekekkel, és 

Omne trium perfectum – mondja a latin 
közmondás, avagy ahogy ismerősebb: Három 
a magyar igazság, aminek érvényessége 
bebizonyosodhatna egy, az élete egyik nagy 
lehetősége előtt álló zselízi sportoló esetében. 
Vincze Dóka Krisztián gokartversenyző 
sikeres bajnoki idényt tudhat maga mögött. 
A Morva Kupa és Szlovák Bajnokság közös 
versenyszériájában a szlovák bajnok 
mögött a második helyen végzett. 
Egészen az utolsó fordulóig vezette a 
mezőnyt, és a bajnoki cím várományosa 
volt, ekkor azonban tömeges ütközésbe 
keveredett, és megsérült a járműve. Bár 
a versenyt befejezte, a bajnoki címet 
ellenfele szerezte meg, neki a 2. hely 
jutott. 
De mit jelent a hármas szám? A fenti 
eredménynek köszönhetően a zselízi 
versenyző kiharcolta a novemberi 
Grand Final Rotax 2022 világbajnoki 
versenyen való részvételt Portugáliában. 
Ez lesz Krisztián harmadik lehetősége 
gokart világbajnokságon. 2020-ben szintén 
Portugáliában tartották volna a világversenyt, 
ám a járványhelyzet miatt végül törölték. 
Tavaly Krisztián ismét kijutott a vb-re, ám 
anyagi okokból nem tudott kiutazni Bahreinbe. 
Most harmadszor adódik alkalom, ha sikerül 
pénzügyi hátteret biztosítani a részvételhez. 
„Ha sikerül elindulnia a világbajnokságon, 
Krisztián egyedülálló lehet abban, hogy a 
motorsport két különböző versenyágában, 
motokrosszban és gokartban is világbajnoki 
résztvevő lehet, sőt, az előbbiben egy 
futamgyőzelemmel is büszkélkedhet” 

– mondja Dóka Lajos, a versenyző nagyapja, 
aki a kezdetektől támogatta és edzőként 
vezette a fi atal tehetséget. Szomorúan teszi 
hozzá, hogy az utóbbi időben felesége 
betegsége miatt nem tud részt venni unokája 
versenyein, továbbra is segíti azonban, hogy 
meglegyenek a versenyzés feltételei.
Krisztián az elmúlt évadban két különböző 

istálló színeiben versenyzett, előbb Erik 
Maďarič, majd a Nikolasz Szabó Motorsport 
képviseletében. Hogy rajthoz állhatott, kiváló 
eredményeket érhetett el, és ezzel városunkat 
is képviselhette, szponzorainak köszönheti, 
elsősorban a zselízi SymarTech és Amazonas, 
valamint a galántai AVA-stav vállalatnak. 
Ezúton is szeretné felkérni a helyi vállalkozókat 
és szurkolóit, ha meg tudják tenni, lehetőségük 
szerint támogassák a novemberi világversenyre 
való kijutását, hogy kihasználhassa élete egyik 
nagy esélyét. Hogy valóra válhasson a bölcs 
mondás.    Levicky László

A zselízi versenyző a világbajnokságra tart

mindannyian előkelő, dobogós helyezést 
értek el. 
A hagyományos íjat használó felnőttek 
kategóriájában Petrovics Péter 3., a 
vadászrefl ex íjjal lövők között Beník 
Mátyás szintén 3. helyezést ért el. A Potocki 
család tagjai a következő eredményeket 
érték el: 10 év alatti lányok, vadászrefl ex: 
Potocki Regina 1. hely; 15–18 éves lányok, 
vadászrefl ex: Potocki Linda 2. hely; felnőtt 
nők, vadászrefl ex: Potocki Katalin 2. hely; 
felnőtt férfi ak, vadászrefl ex: Potocki Maroš 
2. hely. Sikeres íjászainknak olvasóink 
nevében is gratulálunk.                        (ik)
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Verbunktalálkozó
fesztiválhangulatban
Tizenharmadik alkalommal tartották meg Zselízen a Garam menti 
verbunktalálkozót, amely idén a Hagyományok Háza által szervezett 
Verbunk napja keretében két napos, fesztivál jellegű rendezvény 
formájában valósult meg. Szervezője a Tiszta Forrás Alap, melynek 
partnereiként a Táncfórum, az Alsó-Garam Menti Fejlesztési 
Partnerség és a Palóc Piactér is szerepet vállaltak az élvezetes 
rendezvény sikerében. 
Szeptember 30-án Korpás Éva koncertjén Szívharang c. lemezét 
mutatta be a művelődési otthonban. Másnap délelőtt az ONF 
során egyik elmaradt rendezvényt pótolták: Novák Ferenc „Tata”, 
koreográfussal és Takács András „Taki” néptánckutató folytatott 

beszélgetést az 50 éves 
néptáncmozgalomról. 
Ahogy az említett 
fesztivál esetében, 
most is közbeszólt az 
időjárás: az eredetileg 
a Szent Jakab térre 
tervezett gálaműsort a 
művelődési otthonban 
tartották meg. A 
népviseleti felvonulást 
megtartották, de egy 

rövid táncos bemutatót követően a felvonulók elhagyták a főteret. 
A gálaműsorban a zselízi Kincső és Apró Kincső, a farnadi 
Nádas, a Komárom Táncegyüttes, valamint a nagymegyeri Hajnal 
néptáncegyüttes szerepelt. A verbunk volt a központi témája az ezt 
követő műsornak is, amely során a négy egykori kincsőst (Molnár 
Saroltát, Csicsmann Róbertet, Juhász Bence Zsombort és Juhász 
Sándort) felvonultató Magyar Nemzeti Táncegyüttes: Táncra, 
magyar! előadását mutatta be, amely a közönség hosszan tartó álló 
tapssal jutalmazott. Mindkét napot táncházzal zárták a résztvevők. A 
rendezvényt Zselíz város, a Kisebbségi Kulturális Alap és a Nemzeti 
Kulturális Alap támogatta.        (ik)  

A Franz Schubert Művészeti Alapiskola győztes projektjei
A Franz Schubert Művészeti Alapiskola tevékenységéről lapunk legutóbbi 
számaiban tudósítottunk, amikor is többek között beszámoltunk a 
diákok különböző zenei és képzőművészeti versenyeken elért sikereiről 
is. Az iskola azonban teljesen más területen is kiemelkedően teljesített. 
A nyári időszakban több sikeres rendezvényt szervezett, amelyek 
anyagi vonzatát részben sikeres pályázatokból fedezte. „Idén projekteket 

A Park presszó 30 év után bezárt
Nemrég a járvány, most a szomszédban zajló háború és az energiaválság 
hatása közvetlen környezetünkben is észlelhető. Amellett, hogy 
megváltozik az emberek viselkedése, további, az utóbbi évtizedekben 
nem tapasztalt változásokhoz is vezetnek. 
A Park presszó, familiárisabban Trnečka-söröző 30 évnyi nyitva tartás 
után zárta be végérvényesen kapuit. Vladimír Trnečka tulajdonos ezt 
az energiaárak év eleji ugrásszerű növekedésével magyarázza, bár 
természetesen a vendégek számának utóbbi időszakban tapasztalt 
jelentős csökkenése is szerepet játszott benne. „Az év elején jelentősen 
megnőttek a havi rezsiköltségek. A vízért havonta 40 eurót fizettem, a 
villanyenergia ára 2022 januárjában havi 90-ről 230 euróra, a gáz ára 
120-ról 350 euróra nőtt. Ezek az árak megfizethetetlenek, ellehetetlenítők. 
Ráadásul a covid után jócskán csökkent a vendégek száma” – mondja a 
tulajdonos, aki a kezdetektől fogva szüleivel együtt, az utóbbi időszakban 
egyedül üzemelteti a vendéglátóhelyet. Ahogy elmondta, a söröző életének 
központi része volt, ezért nem volt egyszerű a döntés. „A helyet 1992 
januárjában nyitottuk meg. Az eltelt évek alatt mindenfélét átéltünk, és 
mindig meg tudtuk oldani a gondokat, azonban ez a helyzet tarthatatlan 
volt. Ha kifizettem a havi rezsiköltséget, egyetlen cent hasznom nem 
maradt. Néhány hónapig 
szenvedtem, aztán júliusban 
végérvényesen döntöttem 
arról, hogy bezárok, és 
eladom az ingatlant.”
Egy helyi vállalkozóval meg 
is egyezett az adásvételben. 
A söröző látogatói, 
a nosztalgiázók és a 
tradicionalisták csalódására 
az új tulajdonos a területet 
más módon szeretné hasznosítani, így a parkra ebből a perspektívából 
nyíló vendéglátóhely szeptemberben végérvényesen befejezte 
tevékenységét. Az épületet a tervek szerint lebontják, helyén lakóház 
épül. „Sajnálom, ezzel az épülettel életem egy része is elveszik. Annál 
is inkább, hogy az elmúlt években kb. 18 ezer euró értékben újítottam 
fel. A hátsó helyiségből modern konyhát alakítottam ki, főzni is lehetne 
itt a vendégeknek, minden megfelel a közegészségügyi elvárásoknak. 
Gyakorlatilag teljesen átépítettem ezt a részt, új zuhanyozó, toalett 
van, minden, ahogy kell. A hátsó részt 2018-ban, a központi helyiséget 
2020-ban építettem át. Természetesem, megértem az új tulajdonosokat, 
van egy üzleti tervük, nem lehet és egyáltalán nem is akarom 
vitatni elhatározásukat. Csak sajnálom és nehezen viselem” – zárja 
beszélgetésünket a volt tulajdonos az utolsó napok egyikén a sörözőben, 
amelyről hosszú ideig az a hír járta, hogy itt csapolták a legjobb sört 
Zselízen. Borús hangulatában nyilván nem volt egyedül, ugyanis az 
utolsó nyitvatartási nap utáni éjszakán valaki leszerelte és elvitte a Park 
presso feliratú, fából faragott cégért. Valószínűleg szuvenírként. Az illető 
talán nem tudta, hogy Vlado Trnečka is meg szerette volna őrizni saját 
cégérét. Mint emléket arra az időszakra, amikor Zselízen működött egy 
parkra néző söröző.       Levicky László

dolgoztunk ki rendezvényeink támogatása érdekében, és az eredmény 
kellemes meglepetést szerzett, hiszen 100 százalékban sikeresek 
voltunk: három pályázatot nyújtottunk be, és mindegyikre kaptunk 
támogatást. Ennek köszönhetően rendezhettük meg júniusban a Nyári 
séta a művészetben elnevezésű fesztivált, valamint a vakáció folyamán 
a Nappali művészeti tábort és a Hegedűsök nyári táborát” – tájékoztatta 
lapunkat Horváth Diana, a művészeti alapiskola igazgatója.
A Nyári séta a művészetben fesztivált a Leader programból, valamint a 
Kisebbségi Kulturális Alapból támogatták (az eseményről lapunk júliusi 
számában adtunk hírt). 
A képzőművészeti és a zenei tábor szintén a Kisebbségi Kulturális Alapból, 
annak Alkotó nyár programjából nyert támogatást.
A háromnapos képzőművészeti táborban a zselízi művészeti alapiskola 
13 növendéke vett részt, akik többek között ellátogattak a nyírágói 
rancsra is, a lekéri levendula ültetvényre, ahol Kovács Klára termesztő 
fogadta őket, és meglátogatták Palík Klára kézművest is Zselízen.      
A hegedűsök táborát Búcson tartották meg, a kb. 20 résztvevő között 
zselízi és párkányi művészeti alapiskolások voltak, akik már régóta 
ápolnak szoros barátságot, sikeres együttműködésüknek köszönhetően 
már harmadik alkalommal vettek részt közös táborban.         (ik)
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Juhász András polgármester 
köszönetet mondott Nagy 
Gézának és Bakonyi Pálnak, 
elődjeinek a polgármesteri 
tisztségben és a korábbi képviselő-
testületek tagjainak azért, 
hogy annak idején támogatták 
a hőenergia-gazdálkodásban 
megvalósuló változásokat. 
Ezek közül a megújuló 
energiaforrásokra, esetünkben 
szalmaalapú biomasszára 
való áttérést említette meg. 
Ennek köszönhetően ma 
a város középületei és a 
lakótelepek biztonságban vannak a 
hőforrás elérhetősége szempontjából. 
Mindezt egy, az esetlegesen bevezetendő 
takarékossági intézkedések felől érdeklődő 
lakossági kérdésre válaszolva mondta el. A 
közvilágítást is érintő kérdésre válaszolva 

hozzátette: a közvilágítás néhány évvel 
ezelőtt megvalósult korszerűsítésének 
köszönhetően a város jelentős 
megtakarításokat ért el, és azzal sem tudna 
többet megtakarítani, ha éjszaka néhány 
órára lekapcsolnák a fényeket.             (ik)

Polgármester: köszönet az elődöknek a biomasszáért

59. Ján Proksa, 43, kisvállalkozó, Léva, 
NÁRODNÁ KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI
60. Roman Salinka, PhDr., 50, pedagógus, Léva, 
független jelölt
61. Eduard Samlek, 74, nyugdíjas, 
Garamtolmács, Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku
62. Henrieta Slavkovská, Mgr., 50., ügyvéd, 
Léva, Progresívne Slovensko
63. Streda Károly, 56, polgármester, Málas, 
Magyar Fórum – Maďarské fórum
64. Ervín Szalma, Mgr., 43, tanár, Léva, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ 
65. Oliver Štaudner, Ing., 62, nyugdíjas, 
Garamtolmács, Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku

66. Branislav Štefanický mérnök, PhD., 49, 
járási hivatali osztályvezető, Hontnádas, 
független jelölt
67. Petra Števková, Mgr., 34, újságíró, állami 
főtanácsos, Léva, Kresťanskodemokratické 
hnutie, Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra 
– Združenie kandidátov Nitrianskeho kraja, 
ŠANCA, SPOLU – občianska demokracia, 
ODS – Občianski demokrati Slovenska, 
Demokratická strana, Občianska konzervatívna 
strana, ZA ĽUDÍ 
68. Tibor Taldík mérnök, 30, polgármester, 
Töhöl, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA 
69. Daniela Trňanová mérnök, 50, polgármester, 
Újvásár, SMER – sociálna demokracia, 
Slovenská národná strana
70. Tibor Turian, 61, technikus, Garamtolmács, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
71. Ľudovít Viglaš, 53, polgármester, Cseke, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
72. Drahomíra Vrecníková, Mgr., 62, pedagógus, 
Léva, SRDCE – SLOVENSKÁ NÁRODNÁ 

JEDNOTA – strana vlastencov
73. Zachar Pál mérnök, 35, mérnök-
informatikus, Ipolyság, SZÖVETSÉG – 
Magyarok. Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA 
– Maďari. Národnosti. Regióny
74. Miloš Zaujec, Bc., 57, technikus, Léva, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ 
75. Peter Žiak mérnök, 44, projektmenedzser, 
Léva, Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ 
76. Estera Žigmundová, 30, pénzügyi tanácsadó, 
Töhöl, SRDCE – SLOVENSKÁ NÁRODNÁ 
JEDNOTA – strana vlastencov
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Magyarország 10 évvel ezelőtt 
alkotmányába foglalta, hogy felelősséget 
visel a határon túli magyarokért. Ez az 
élet számtalan területén megnyilvánul: 
a magyar iskolák, óvodák támogatásától 
kezdődően, a gazdaságfejlesztő kis- és 
középvállalkozások támogatásán át 
egészen a magyar igazolványok nyújtotta 
utazási kedvezményekig. Ezen felül 
Orbán Viktor kormánya nemrégiben egy 
újabb támogatás igénylését tette lehetővé 
a külhoniak számára is a demográfiai 
mutatók javítása érdekében, amelyet 
újszülött csecsemőkre igényelhetik a 
szüleik a gyermek fél éves koráig.  
A támogatás két részből tevődik össze. 
Az egyik az anyasági támogatás, más 
néven Köldökzsinór Program (64 125 
forint, azaz kb. 160 euró). A másik pedig 
a fiatalok életkezdési támogatása, vagy 
más néven Babakötvény (42 500 forint 
– kb. 110 euró), amely a gyermek részére 
nyitott életkezdési letéti számlán kerül 
jóváírásra, melyet 18 évesen vehet ki. (A 
gyermekek részére Start számla nyitható, 
ahol spórolhatnak a részükre.)
A támogatás magyar igazolvány 
meglétéhez van kötve, így aki nem 
rendelkezik azzal, annak előbb azt is ki 
kell váltania. Ez esetben a szóban forgó 
két támogatásra halasztási kérelmet kell 
benyújtani. 

Zselízen és a régióban Csonka Ákos intézi 
ezen ügyeket. „Mind a magyar igazolvány, 
mind a különböző támogatások 
hasznos és fontos segítségnyújtások 
anyaországunk részéről. Sokan 
fordulnak hozzám ezekben az ügyekben 
és számos pozitív visszajelzést kapok. 
Bármelyik támogatással kapcsolatban 

állok az érdeklődők rendelkezésére, 
nagyon szívesen segítek mindenkinek. 
Keressenek bizalommal telefonon vagy 
e-mailen: +421 917 390 806, akos.cs
onka.zseliz@gmail.com” – mondta el 
ezzel kapcsolatban az önkormányzati 
képviselőként is tevékenykedő ügyintéző. 
    (ts)  

Közel 300 euróval támogatja Magyarország 
az újszülötteket

Megyei és helyhatósági választások 2022
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Az elmúlt évek járványügyi korlátozásait 
követően óvatosan, ám egyre gyakrabban 
hangzanak el találgatások arról, vajon idén 
lesz-e Zselízen András-napi vásár. Több 
mint egy hónappal a megszokott időpont 
előtt egyre biztosabb, hogy a sokak által 
várt rendezvénynek idén végre semmi 
nem áll útjában. Hiszen más városokban is 
szerveztek vásárokat, a zselízi András-napi 
vásár az adventi időszak előtti egyik utolsó 
lehetséges időpontban valósul meg. 
A tervek szerint a vásár a megszokott 
helyszínen, a Petőfi és a Schubert utcán 
valósul meg a korábbiakkal azonos feltételek 
mellet. Ahogy lapunknak a vásár igazgatója 
elmondta, idén kultúrműsorral szeretnék 
színesíteni a rendezvényt, amelyen helyi 

együttesek és a F. Schubert Művészeti 
Alapiskola növendékei mutatkoznának 
be. „A kulturális program sok 
városban kísérőrendezvénye a 
vásárnak, ugyanakkor nálunk későn, 
november második felében tartjuk az 
eseményt, amikor terveinket könnyen 
keresztezheti az időjárás is. Reméljük, 
hogy sem a járványügyi korlátozások, 
sem az időjárás nem befolyásolja 
terveinket, hiszen a két éves kihagyás 
után sokan várják már a vásárt” – tette 
hozzá Ladislav Benčík. 
A vásár megrendezéséről 
szeptemberben született döntés, ezért 
cikkünk készítése idején még nem lehetett 
felmérni az árusok érdeklődését, ám ahogy 

a vásárigazgató megjegyezte, a járvány 

idején sok árusnak kellett visszaadnia 
iparengedélyét. Az András-napi vásárt idén 
november 17–19-én rendezik meg. (ik)

Minden jel arra utal, 
hogy idén lesz András-napi vásár

A hagyományos Schubert Fest idén már a 8. 
évfolyamába lépett. A nemzetközi fesztivál 
zselízi állomásán a fellépők a régi helyszínen, 
a városi múzeumban álltak a közönség 

elé, ahogy évekkel ezelőtt. A rendezvény 
színvonalát mindez nem befolyásolta, ugyanis 
a zene élvezetét így is értékes történelmi 
kulisszák színesítették. A kastély átépítéséig 

még rendeznek majd hasonló 
rendezvényeket ezekben a 
helyiségekben.
A fesztivál Gyöpös Istvánnak, 
a pozsonyi konzervatórium 
p e d a g ó g u s á n a k , 
a Franz Schubert 
Társaság alapítójának 
kezdeményezésére jött létre 
2013-ban. A nemzetközi 
fesztivál több színhelyen, 
Szlovákiában és Ausztriában 
valósul meg évente, 
miközben Zselíz mindvégig 
a helyszínek között szerepelt, 

társszervezőként a Castellum Zeliz polgári 
társulással. Idén a szeptember 18-án, 
vasárnap megtartott koncerten szlovákiai 
és vietnami művészek léptek fel: Nguyen 
i anh Nga (hegedű), Nguyen Le Viet 
Anh (zongora), Gyöpös István (hegedű), 
valamint Sára Halčišáková (ének – szoprán), 
Új Samuel (hegedű) – a már második 
éve a Schubert Fest zselízi programjának 
szerves részét képező zenei műhely sikeres 
résztvevői. A workshopot idén is a helyi 
Franz Schubert Művészeti Alapiskola 
közreműködésével rendezték meg az iskola 
falai között. A Schubert akadémia elnevezésű 
továbbképzésen a zselízi iskola tanulói 
is részt vettek: Hanula Simona, Horváth 
Hanna, Horváth Lenke és Vorák Dávid, akik 
a koncert folyamán tanúsítványt kaptak az 
akadémián való részvételről.               (ik)

A Schubert Fest újra a múzeumban

A Csemadok zselízi alapszervezete a 
Pontibus Európai Területi Társulás Re-
Start akciótervének részeként nemzetközi 
pályázatban vesz részt, amelyről lapunk 
nyári számában is beszámoltunk. Az 
aktív időskor megszervezése és a fiatalabb 
generációk felé irányuló tudástranszfer 
célkitűzéssel megvalósuló projekt 
tevékenységeinek egyike volt a Generációk 
Találkozója elnevezésű fesztivál, amelyet 
szeptember 17-én tartottak a zselízi 
sportpályán. 
Amint a rendezvény címe is elárulja, a 
tevékenységek a különböző generációk 
együttélésének elősegítésére irányultak. 

Délelőtt sportnapot tartottak, amelyen 
kevert korosztályú csapatok mérték 
össze ügyességüket különböző 
sportágakban. Szülők gyermekeikkel, 
nagyszülők unokáikkal, pedagógusok 
tanítványaikkal együtt versenyeztek 
hasonló összeállítású csapatok ellen. 
A résztvevők különböző sportágakba 
kapcsolódtak be: zumba, családi 
sétafutás, íjászkodás, minifoci, ügyességi 
vetélkedők, ugróiskola, biciklis 
akadályversenyzés.
A résztvevők a Palóc Piactér társulás 
tagjainak áruiból válogathattak, borral, 
murcival (burcsákkal) vagy egyéb 

szíverősítővel küzdhettek a hirtelen 
hidegre váltó időjárás viszontagságaival. 
Délután a kultúra váltotta a sportot, előbb 
a régió zenei csoportjai és a Csemadok 
alapszervezetek mellett működő 
csoportok, majd magyarnóta-előadók 
és operetténekesek szórakoztatták 
a nagyérdeműt. Este retrozenével 
biztosított kötetlen szórakozás várta 
a résztvevőket, amelyben DJ Spiko és 
Forgács Róbert működött közre. 
A projekt keretében városunkban 
még Zacher Gábor előadását és egy 
karácsonyváró rendezvényt tartanak 
meg.                          (ik)

Generációk főszerepben
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A képviselőjelöltek listája a 2022. október 
29-ei Nyitra megyei választásokra a 2. számú 
választási körzetben (Lévai járás)
A választási körzetben megválasztható 
képviselők száma: 9
1. Alexander Bačík mérnök, 61, bírósági 
ügyviteli igazgató, Léva, HLAS – sociálna 
demokracia, SME RODINA
2. Stanislav Banházi, 45, munkanélküli, 
Garamtolmács,  Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku
3. Štefan Baniar, Mgr., 59, projektmenedzser, 
Cseke, SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
4. Martin Bátovský, Mgr., 52, iskolaügyi és 
oktatási osztályvezető, Léva, SMER – sociálna 
demokracia, Slovenská národná strana
5. Peter Benček, Mgr., 48, polgármester-
helyettes, Levice, független jelölt
6. Eva Bielik Hajdamárová, JUDr., 37, járási 
hivatali elöljáró, Léva,  OBYČAJNÍ ĽUDIA 
a nezávislé osobnosti (OĽANO), NOVA, 
Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA
7. Pavol Bizík, 55, kisvállalkozó, Ény, Kotlebovci 
– Ľudová strana Naše Slovensko
8. Roland Bogár, 46, műszakvezető, Garamkálna, 
független jelölt
9. Bögi Pathó Melinda, PhDr. 50, polgármester, 
Zalaba, SZÖVETSÉG – Magyarok. 
Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA – Maďari. 
Národnosti. Regióny
10. Peter Burčo mérnök, 35, polgármester, Bát, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA
11. Csenger Tibor mérnök, 57, a megyei 
közgyűlés alelnöke, Zselíz, SZÖVETSÉG – 
Magyarok. Nemzetiségek.  Régiók. | ALIANCIA 
– Maďari. Národnosti. Regióny
12. Viera Černá, 63, minőségellenőr, 
Garamtolmács, Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku
13. Zdenek Donoval mérnök, PhD., 51, 
technikus, Léva, OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé 
osobnosti (OĽANO), NOVA,
Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA
14. Peter Drábik mérnök, 56, projektmenedzser, 
Léva, független jelölt
15. Dana Ďurišová, 45, kisvállalkozó, Léva, 
NÁRODNÁ KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI
16. Igor Éder, PaedDr., 46, a megyei közgyűlés 
alelnöke, Léva, HLAS – sociálna demokracia, 
SME RODINA
17. Ladislav Éhn mérnök, 65, polgármester, 
Garamkálna, SMER – sociálna demokracia, 
Slovenská národná strana
18. Farkas Attila, Mgr., 37, polgármester, 
Érsekkéty, SZÖVETSÉG – Magyarok. 
Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA - Maďari. 
Národnosti. Regióny
19. Mária Farkašová, 54, polgármester, Lelle, 
független jelölt
20. Fekete Zoltán mérnök, 56, polgármester, 
Nyírágó, SZÖVETSÉG – Magyarok. 
Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA – Maďari. 

Národnosti. Regióny
21. Marek Földesi, MUDr., 45, orvos, Léva, 
független jelölt
22. Antónia Foltánová mérnök, 38, 
polgármester, Dalmad, HLAS – sociálna 
demokracia, SME RODINA
23. Jozef Franc, 57, operátor, Garamtolmács, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
24. Danuše Francisciová, 68, polgármester, 
Borfő, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
25. Štefan Gregor mérnök, 54, polgármester, 
Ipolyság, Kresťanskodemokratické hnutie, 
Sloboda a Solidarita, Tím Kraj Nitra 
– Združenie kandidátov Nitrianskeho kraja, 
ŠANCA, SPOLU – občianska demokracia, 
ODS – Občianski demokrati Slovenska, 
Demokratická strana, Občianska konzervatívna 
strana, ZA ĽUDÍ
26. Matej Haško mérnök, 48, fordító – tolmács, 
Léva, Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ
27. Martina Holečková, Mgr., 38, 
jogász, fejlesztési projektmenedzser, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ
28. Edita Horňáková, 60, kisvállalkozó, Léva, 
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
29. Tomáš Ižold, 40, minőségellenőr, Léva, 
független jelölt
30. Ladislav Jakubík, 58, gyártómunkás, Léva, 
Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko
31. Ján Janáč, JUDr., 59, kisvállalkozási 
osztályvezető, Léva, független jelölt
32. Martina Jarošová Gašparová, Mgr., 39, 
szociális-gazdasági központ koordinátora, 
Léva, HLAS – sociálna demokracia, SME 
RODINA
33. Rastislav Juhár mérnök, 49, elöljáró, Léva, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
34, Alexandra Karaffová, Mgr., 33., pedagógus, 
Léva, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
35. Ľubomíra Karaffová, Mgr., 59, pedagógus, 
Léva, DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
36. Rastislav Kasan, JUDr., 44, jogász, Léva, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA
37. Kluch Lenke, PaedDr., 63, pedagógus, Léva, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny
38. Péter Köpöncei mérnök, 43, polgármester, 

Palást, SZÖVETSÉG – Magyarok. 
Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA – Maďari. 
Národnosti. Regióny
39. Zuzana Kotrus Rákociová, Mgr., 46, városi 
hivatali elöljáró, fordító-tolmács, Garamtolmács,  
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna
strana, ZA ĽUDÍ 
40. Tomáš Krištof, Mgr., 42, teniszedző, 
pedagógus, Léva, független jelölt
41. Ján Krtík, RNDr., 60, polgármester, Léva, 
független jelölt
42. Jozef Kubovič, 57, műszakvezető, Léva, 
független jelölt
43. Igor Kúdela, Mgr., 55, menedzer, Léva, 
Zmena zdola, Demokratická únia Slovenska
44. Vladimír Kuny, Mgr., 48, dizajnőr, borász, 
Léva, Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS – 
Občianski demokrati Slovenska, Demokratická 
strana, Občianska konzervatívna strana, ZA 
ĽUDÍ 
45. Mária Kuriačková, Mgr., 57, úszóiskola-
tulajdonos, Léva, független jelölt
46. Ľubomír Lőrincz, 59, polgármester, Szántó, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
47. Peter Marko, 42, senior business manager, 
Léva, NÁRODNÁ KOALÍCIA / NEZÁVISLÍ 
KANDIDÁTI
48. Renáta Meszároš, Mgr., 52, ügyvéd, Levice, 
Progresívne Slovensko 
49. Štefan Mišák mérnök, 69, nyugdíjas, Léva, 
HLAS – sociálna demokracia, SME RODINA 
50. Karol Mladý, Mgr., 51, technikus, Szántó, 
DOBRÁ VOĽBA a Umiernení
51. Tibor Moravský, 48, raktáros, Fegyvernek, 
független jelölt
52. Eva Naďová mérnök, 45, vállalkozó, Léva, 
OBYČAJNÍ ĽUDIA a nezávislé osobnosti 
(OĽANO), NOVA, Kresťanská únia (KÚ), 
ZMENA ZDOLA
53. Július Nagy, 67, nyugdíjas, Garamtolmács, 
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku
54. Daniela Nagyová, 64, nyugdíjas, 
Garamtolmács, Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku
55. Lenka Nagyová mérnök, 38, szülői 
szabadság, Baka, REPUBLIKA
56. Pavol Novák, Mgr., 39, polgármester, 
Garamújfalu, SMER – sociálna demokracia, 
Slovenská národná strana
57. Erik Pastierovič, Mgr., 30, üzleti képviselő, 
Hontfüzesgyarmat, Progresívne Slovensko
58. Jaroslav Péter, 51, polgármester, Nagytúr, 
SMER – sociálna demokracia, Slovenská 
národná strana
      →7
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A polgármesterjelöltek listája a 2022. 
október 29-ei helyhatósági választásokra 
1. Juhász András mérnök, 62, polgármester, 
független jelölt

A képviselőjelöltek listája a 2022. október 
29-ei helyhatósági választásokra 
1. Baka Lajos mérnök, 55 éves, vállalkozó, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny
2. Boška László, 50, üzletvezető, független 
jelölt
3. Csenger Tibor mérnök, 57, Nyitra 
megye alelnöke, SZÖVETSÉG – Magyarok. 
Nemzetiségek. Régiók. | ALIANCIA 
– Maďari. Národnosti. Regióny 
4. Cserba Gabriella, 67, nyugdíjas, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 

5. Csonka Ákos, PaedDr., 34, szakelőadó, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 
6. Dobó Eszter, 62, nyugdíjas, független jelölt
7. Gubík Zoltán, 37, minőségtervező, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 
8. Gulyás Róbert mérnök, 57, vállalati 
ügyvezető, független jelölt
9. Milan Haborák, Mgr., 49, alapiskolai tanár, 
független jelölt
10. Ivan Pál, 67, nyugdíjas, független jelölt
11. Juhász Eszter, 61, szakelőadó, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 
12. Kepka Márk, Mgr., 42, pedagógus, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 

Regióny 
13. Peter Kokoška, 39, eladó, független jelölt
14. Kovács Kázmér mérnök, 49, koordinátor, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 
15. Henrieta Kurucová mérnök, 47, állami 
alkalmazott – módszertani előadó, független 
jelölt
16. Martosy Péter mérnök, 56, vállalati 
ügyvezető, független jelölt
17. Polka Pál, 70, múzeumi gondnok, 
független jelölt
18. Rák Norbert, Bc., 42, állami alkalmazott, 
SZÖVETSÉG – Magyarok. Nemzetiségek. 
Régiók. | ALIANCIA – Maďari. Národnosti. 
Regióny 
19. Sokol László, 61, vállalkozó, független 
jelölt
20. Marianna Šedivá mérnök, 52, végrehajtó, 
független jelölt

A megyeelnök-jelöltek listája a 2022. 
október 29-ei Nyitra megyei választásokra 
1. Branislav Becík mérnök, PhD. 44, 
polgármester, Udvard, HLAS – sociálna 
demokracia, SME RODINA
2. Artúr Bekmatov, Mgr., PhD., 32, szociális 
gazdasági regionális koordinátor, Nyitra, 
Socialisti.sk
3. Milan Belica, doc., Ing., PhD., 71, a megyei 
közgyűlés elnöke, Nyitra, független jelölt
4. Csenger Tibor mérnök, 57, a megyei 
közgyűlés alelnöke, Zselíz, SZÖVETSÉG 
– Magyarok. Nemzetiségek. Régiók. | 
ALIANCIA – Maďari. Národnosti. Regióny
5. Martina Holečková, Mgr.,  38, jogász, 
fejlesztési projektmenedzser, Garamkovácsi, 
Kresťanskodemokratické hnutie, Sloboda 
a Solidarita, Tím Kraj Nitra – Združenie 
kandidátov Nitrianskeho kraja, ŠANCA, 
SPOLU – občianska demokracia, ODS 
– Občianski demokrati Slovenska, 
Demokratická strana,
Občianska konzervatívna strana, ZA ĽUDÍ
6. Renáta Kolenčíková, Mgr., 57, vállalkozó, 
Nyitra, független jelölt
7. Martin Kusenda, Mgr. art., 44, 
színházigazgató, Nyitra, független jelölt
8. Lukáš Kyselica, Mgr., 45, parlamenti 
képviselő, Érsekújvár, OBYČAJNÍ ĽUDIA 
a nezávislé osobnosti (OĽANO), NOVA, 
Kresťanská únia (KÚ), ZMENA ZDOLA
9. Peter Pukan, Ing., 47, parlamenti képviselő-
asszisztens, Család, REPUBLIKA
10. Milan Španír, JUDr., PhDr., LL.M, 28, 
jogász, Tótmegyer, Kotlebovci – Ľudová 
strana Naše Slovensko
11. Oliver Štaudner mérnök, 62, nyugdíjas, 
Garamtolmács, Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku

Szinte mindenki arról beszél, hogy nehéz 
időket élünk. Néhányan körülöttünk már egy 
vagy több évtizede rendszeresen használják 
a válság szót, mások a szomszédban 
zajló háborúra, az árdrágulásokra és az 
energiahiányra mutatnak rá. Olykor talán 
elég az is, ha a tényeket nézzük, és keressük az 
összefüggéseket. Érdekesnek mutatkozik, ha 
megvizsgáljuk a választott tisztségek iránti 
érdeklődést az elmúlt időszak helyhatósági 
választásai alkalmával. Érdeklődésünket 
az aktuális választások közeledtével egy 
mindeddig városunkban nem látott jelenség 
keltette fel: a polgármesteri tisztséget a 
jelenleg regnáló városvezetőn kívül senki 
sem pályázta meg. Amióta csökkentették 
a képviselők számát (2002-ig 25 tagja volt 
a zselízi képviselő-testületnek, azóta 12) 
nem volt ilyen alacsony a képviselő-jelöltek 
száma sem. Ez jelentheti azt, hogy valóban 
nehéz idők jönnek, sokan tudatosítják ezt, 
és nem igyekeznek felelősséget vállalni az 
önkormányzat közeljövőben hozott nehéz 
döntéseiért. Ám jelentheti azt is, hogy 
az utóbbi években számos beruházásba 
kezdett az önkormányzat, köztük olyanok 
is elkezdődtek, amelyekről korábban 
évtizedeken keresztül csak beszéltek, ám az 
előző városvezetések nem tudták leküzdeni 
a megvalósítással járó akadályokat. 
Ezért az emberek elégedettek a jelenlegi 
polgármesterrel és képviselő-testülettel, és 
nem kívánnak nagyobb változtatást. És az is 
lehet, hogy a két feltevés együttesen érvényes. 
Az október 29-én megvalósuló helyhatósági 

választásokon tehát csak Juhász András 
mint polgármester-jelölt és 20 képviselő-jelölt 
indul. Közülük 12 jut be a testületbe. De 
hogyan alakultak a választások jelöltségei 
a múltban. E tekintetben vizsgáltuk meg az 
utóbbi 5 választást, amelyben 12 képviselői 
helyről döntöttek a választók, azaz a 21. 
század összes helyhatósági választását.
2002-ben négy polgármester- és 48 
képviselő-jelölt indult a választásokon. A 
képviselővé választás alsó szavazati határa 
628 volt, a leggyengébben szereplő jelölt 97 
szavazatot kapott. Négy évvel később több 
polgármester-jelölt és kevesebb képviselő-
jelölt indult. A város első emberének 
választásán tízen jelöltették magukat, és 
36 érdeklődő indult harcba a képviselői 
helyekért. A megválasztáshoz legalább 724 
szavazatra volt szükség. 2010-ben tovább 
nőtt a polgármesteri tisztség iránt érdeklődők 
száma. 12 jelölt indult, a képviselő-jelöltek 
száma 46 volt. Aki legalább 633 szavazatot 
kapott, annak sikerült is. A leggyengébben 
szereplő jelölt 77, míg a legkisebb támogatást 
kapó polgármester-jelölt 40 szavazatot 
kapott. 2014-ben 7 polgármester- és 32 
képviselő-jelölt indult a választásokon. A 
megválasztáshoz szintén 633 szavazat kellett, 
a legkisebb támogatás a képviselő-jelöltek 
közt 116, a polgármester-jelöltek között 51 
szavazatot ért. És végül négy évvel ezelőtt 
hárman szálltak harcba a polgármesteri 
székért, és 25-en a képviselőségért. A 
megválasztáshoz legalább 755 szavazatra 
volt szükség.     (ik)

Megyei és helyhatósági választások 2022

Mélyponton a választott tisztségek 
iránti érdeklődés
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„Érdekel a polgármesteri munka, az utóbbi időben 
még inkább, építészként minden részletnek tudok 
örülni” – vallja Juhász András polgármester, 
akit felkértünk, értékelje az eltelt időszakot. Ha 
valaki azt várta volna, hogy a második választási 
időszakban visszavesz a tempóból, ahogy számos 
esetben megtörténik, csalódnia kellett, mondja 
mosolyogva. „Ellenkezőleg, a városi hivatal 
csapatával még intenzívebben dolgozunk. Tesszük 
ezt számos bürokratikus akadály ellenére, amelyek 
visszavetik a lendületünket, és folyamatosan kitolják 

a kijelölt határidőket. Sajnos néhány ilyen akadályt 
saját magunk állítottunk fel, például általános 
érvényű vagy egyéb rendeletek formájában. Pl. 
a területrendezési tervre pragmatikusan kellene 
tekintenünk, hiszen a trendek az évek során 
változnak, a térképes területjellemzéseknek 
nem szabadna minket gátolniuk a jó döntések 
meghozatalában. Igyekezeteinket a nem 
megfelelően kiépített villamosenergia-hálózat is 
gátolja, a lakáskérdés megoldása során például 
minden lépésben felmerül ez az akadály. 
Másrészt azok közé a szlovákiai önkormányzatok 
közé tartozunk, amelyek felkészültek a tervezett 
beruházásaik megvalósítására. Vagyonjogilag 
tisztázott területekkel rendelkezünk, miközben 
a hazai városok meghatározó többsége éppen e 
téren küszködik kihívásokkal. Nem hanyagoljuk 
el a tervdokumentációs előkészületeket sem, 
a gazdasági és szociális fejlesztési programból 
kiindulva dolgoztatjuk ki a soron következő 
beruházások műszaki terveit. Elkészült az új 
fejlesztési tervünk, amely organikusan kapcsolódik 
a korábbihoz. Számos, a tervben szereplő 
beruházást sikerült megvalósítanunk, csaknem az 
összesen sikerült elkezdenünk. A be nem fejezett 
beruházások bekerültek az új időszak fejlesztési 
tervébe.” Ahogy Juhász András hozzátette, 
jelenleg készül a kerékpárút folytatásának 
tervdokumentációja, az új wellness és fürdő 
építészeti látványterve, az új szlovák alapiskola 
látványterve már elkészült. A városi hivatal most a 

magyar alapiskola szigetelésére készül, a pályázati 
kiírás a következő hónapokban várható. 
Azt is elmondta, hogy az utóbbi időben sok mindent 
sikerült kivitelezni, bár néhány nagyobb beruházás 
csak jövőre fejeződik be. Egyúttal elutasította azokat 
a kósza állításokat, miszerint a nagy projekteket 
a választási időszak végére időzítették. „Amíg a 
pályázatok eljutnak a megvalósításig, olykor évek 
is kellenek. Így történt például a városi hivatal 
felújítási projektje esetében, és ma is van több 
olyan pályázatunk, amelyek megvalósítására már 

évek óta várunk. Ilyen például a biodiverzitás 
pályázat, amelyen 5 évvel ezelőtt kezdtünk 
dolgozni. Az utóbbi időben azonban 
többet sikerült megvalósítanunk, illetve 
elkezdenünk. A vissza nem térítendő uniós 
támogatások megszerzése erős oldalunk, 
bár a kivitelezés időpontját nem tudjuk 
befolyásolni. Vissza nem térítendő támogatást 
szereztünk a mikolai óvoda bővítésére és 
felújítására, a városi hivatal hőszigetelésére, 
a művészeti alapiskola volt épületének 
óvoda és bölcsőde céljára való átépítésére, a 
lakótelepek belterületének revitalizálására, a 
kastély felújítására és a szennyvízcsatorna-

hálózat teljes kiépítésére. Felújítás után üzembe 
helyeztük a T18-as tornatermet, és további 
kisebb–nagyobb beruházásokat hajtottunk végre 
saját forrásból. Példaként említhetném a magyar 
tannyelvű alapiskola tetőszerkezetének felújítását, 
a főépület bővítését és szociális helyiségeinek 
rekonstrukcióját, valamint a már említett, volt 
művészeti alapiskola-épület tetőszerkezetének 
hőszigetelését. 
Építkezési telkeket is sikerült kialakítanunk 
a választási időszak elején a Posta utcában. 
Idén a Rozmaring utcában kezdődhet meg a 
családi házak építése. További több mint 40 
parcellányi telket adtunk el a Kert utca mögött 
egy ingatlanfejlesztőnek. Ő intézi majd a 
földalapból való kivételt, a közművek építését, a 
telek felparcellázását és egyenkénti eladását. Idén 
a városközpontban többrendeltetésű építkezésre 
szánt telkeket is sikerülhet értékesítenünk egy 
ingatlanfejlesztő vállalatnak.”
Az elmúlt választási időszak értékelése során 
a polgármester a továbbiakban saját érzéseiről 
beszélt, és megosztotta az egyes eseményekkel 
kapcsolatos szubjektív benyomásait. „Az utóbbi 
években több nagyon boldog pillanatot is átéltem. 
Polgármesterségem egyik legmeghatóbb pillanata 
volt, amikor átadtuk a városközponti üzletsort. 
Meglátogattuk az egyes üzleteket, ahol boldogan 
vásárló embereket láttam. Nagyon szívmelengető 
érzés volt. Hasonlóan éreztem magam a 
kerékpárút befejezése után, amelynek jelentősége 

nagyon rövid időn belül, a Covid járvány idején 
megmutatkozott. Általában reális céljaim voltak, 
amelyeket sikerült teljesítenem. Persze voltak 
kivételek is. Például a fürdő. Úgy gondolom, 
megvoltak rá az eszközeink, hogy rendbe hozzuk 
és beüzemeljük ebben a választási időszakban. 
Sajnos ez a cél nem tartozott a képviselő-testület 
prioritásai közé, ezt el kellett fogadnom. Csodálatos 
érzés volt az elmúlt választások alkalmával, amikor 
szembesültem azzal, milyen sokan szavaztak 
nekem bizalmat. És élénken emlékszem arra a 
pillanatra, amikor szívmelengető örömteli érzés 
töltött el egy jó hír kapcsán: valamikor télen 
kirándulni voltam a családommal, amikor a 
városi hivatalból hívtak, hogy jóváhagyták a 
csatornahálózat-építési pályázatunkat. 
A második választási időszak más volt, mint az 
első, kevesebb ellenségeskedés volt, a javaslatok 
könnyebben kaptak támogatást. Most állítólag 
néhányan azért jelöltetik magukat, hogy jobb 
ellenőrzés legyen a testületben. Mit, kit akarnak 
ellenőrizni? Inkább segítségre lenne szükség a 
részükről. A képviselőktől azt várnám, hogy verjék 
az asztalt, és hajtsanak a munkába. Ehelyett gyakran 
kevésbé fontos dolgokkal foglalkoztunk. 
Csalódásokat is átéltem. Az első választási 
időszakomban különféle névtelen feljelentések 
miatt, és amikor a képviselők egy csoportja 
ellátogatott a cégembe ellenőrizni, hogy igazat 
mondtam-e nekik az ügyvezetőségről való 
lemondásról. Persze hogy igen, de elkeserített a 
bizalmatlanságuk. Ebben a választási időszakban 
történt, hogy polgármesterként próbáltam 
kibékíteni két ellenségeskedő lakost, végül én 
lettem a rossz, és azóta egyikük sem áll velem szóba. 
Fájdalmasan érintett a magyar tannyelvű alapiskola 
felújítása érdekében kezdeményezett petíció is, 
miközben erről már korábban született döntés, 
és ezt megelőzően is sokat tettünk az iskoláért. 
A petíciós íveket lőcseiek, liptószentmártoniak, 
párkányiak és különféle távoli település lakosai 
írták alá, akiknek semmi közük városunkhoz.”
Az elmúlt választási időszakot a polgármester 
sikeresként értékeli, és ahogy elmondta, hiszi, 
hogy van még mit felmutatnia. Ahogy ez év elején 
városunkban tett látogatásakor Michal Kaliňák, 
a ZMOS főtitkára elmondta, az eljövendő nehéz 
időkben a legjobb megoldás a folytonosság 
biztosítása a települések élén, mert az újoncok 
azonnal a mély vízben találják magukat, ahol nem 
lesz idő tanulásra vagy kísérletezésre. A folytonosság 
és vélhetően az elszántság városunkban biztosított, 
most már csak az lenne fontos, hogy a települések 
választott képviselőinek munkáját ne gátolja a 
nagypolitika szereplőinek amatőr hozzáállása.  
                        Levicky László

Juhász András polgármester: Olykor évekig is eltart, 
amíg a pályázatok eljutnak a megvalósításig
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Szódón csomagátvevőhelyet létesítenek
A városi képviselő-testület utolsó előtti, 
39. ülését szeptember 29-én, csütörtökön 
tartották a művelődési otthon nagytermében. 
A képviselők bevezetőben egy Kert utcai, 
236 négyzetméternyi szántóföld különleges 
körülmények figyelembevételével történő 
eladásáról döntöttek, amelyek lényege a 
telekkönyvi hivatalban nyilvántartott és a valós 
helyzet összehangolása, valamint a terület 
vagyonjogi tisztázása volt. A telket a testület 16 
eurós négyzetméterenkénti áron értékesítette. 
Ezután a városi hivatal földszintjén levő két 
helyiség a belügyminisztérium céljaira, a jelenleg 
is működő ügyfélirodaként való bérbeadásáról 
tárgyalt. Csenger Tibor képviselő jelezte: a 
8,50 eurós négyzetméterenkénti árat annak 
ellenére kevesli, hogy különleges körülmények 
figyelembevételével történő bérbeadásról van szó. 
A két helyiség összesen 32 négyzetméter, ennek 
bérbeadásából évente 227 eurós bevételhez jut 
a város, ami még a közszolgáltatás jellegű bérlet 
esetében is túl kevés, és nem fedi a bérbeadással 
járó szolgáltatásokat sem. A városi hivatal 
vagyonjogi és szolgáltatási osztályvezetője 
elmondta, hogy az árat a város aktuális rendelete 
értelmében állapították meg. Haris Péter 
egyúttal jelezte: dolgoznak az általános érvényű 
rendelek aktualizálásán, a testület elé várhatóan 
decemberben kerül kész javaslat formájában. 
Juhász András polgármester megjegyezte: nem 
volt szerencsés döntés, hogy az ügyfélkapcsolati 

iroda a városi hivatalban kapott helyet, ám ez 
még elődje idejében történt. Másrészt az is igaz, 
tette hozzá, hogy az államigazgatás egyéb módon, 
például egyes ingatlanainak szimbolikus áron 
való eladásával támogatja a településeket. Ehhez 
képest elhanyagolható 1–2 iroda szolgáltatási 
költsége. Polka Pál egyetértett kollégájával, hogy 
a bérleti díj túl alacsony, és egy kimutatást kért 
arról, mely szervezeteknek és intézményeknek 
milyen módon nyújt a város fenntartási 
támogatást. A testület végül jóváhagyta a két 
irodahelyiség bérbeadását és a bérleti szerződés 
szövegét. Jóváhagyta egy 2,68 és egy 1,83 
négyzetméternyi terület különleges körülmények 
figyelembevételével való bérbeadását. Ennek 

lényege a Packeta Slovakia vállalat által nyújtott 
közérdekű szolgáltatás, amelynek a város évi 34 
eurós négyzetméterenkénti árat szabott meg. 
A bérlő csomagátvevő fiókokat létesít Szódón. 
Csenger Tibor ezt a bérleti díjat is kevesellte 
és elmondta, hogy szerinte kommersz, nem 
közérdekű szolgáltatásról van szó. Haris Péter 
szerint a rendelet egyik legmagasabb díjszabását 
alkalmazták, ráadásul a városrészben nincs posta, 
így a csomagátvétel ilyen módja a lakosokat 
szolgálja. 
A testület tudomásul vette a főellenőr beszámolóját 
a határozatok teljesítéséről, valamint a városi 
rendőrség augusztusi tevékenységéről szóló 
beszámolóját.    (ik)

A szeptemberi önkormányzati ülés általános 
vitájának témái közt az alapiskolák, az 
energia és a város nagyobb projektjei 
szerepeltek. Marianna Šedivá tolmácsolta 
az alapiskolás szülők panaszát, miszerint a 
gyerekek fáztak az iskolában. Tájékoztatást 
kért arról, működik-e az iskolákban a fűtés, 
és van-e pénzük az energiaköltségekre. A 
szlovák alapiskola igazgatónője elmondta, 
hogy rögtön a lehűlés után felkérte a 
szolgáltatót, hogy kapcsolja be a fűtést az 
iskolában. Petra Tomašovičová furcsállta, 
hogy neki senki sem panaszkodott a hidegre, 
még akkor sem, amikor személyesen 
járta végig az iskolát ezzel a kérdéssel. A 
képviselő hozzátette, ebben az esetben 
a magyar alapiskolából jött a panasz. Az 
igazgatónő nem volt jelen, de Haris Péter 
arról tájékoztatta a jelenlevőket, hogy az 
intézményt távhővel fűtik. A szolgáltató 
készen áll felkérésre azonnal bekapcsolni a 
fűtést, tehát a műszaki probléma csaknem 

kizárható, ahogy a pénzügyi akadályok 
is, hiszen az iskolák számára egyelőre a 
tavaly nyáron meghatározott szabályozott 
áron kapják a hőenergiát, amely csupán 
az infláció mértékével növekedett. A Béke 
utcai alapiskola igazgatónője hozzátette: 
a városi hivatal arról tájékoztatta, hogy 
a minisztérium kiutalta a városnak az 
iskolák megemelkedett energiaárainak 
kiegyenlítésére jóváhagyott összeget. 
Haris Péter rámutatott az iskolák vagy 
az önkormányzat számára szolgáltatott 
villanyenergiával kapcsolatos veszélyekre. 
„Néhány intézménynek idén kell felújítania 
az energiaszolgáltatási szerződését, és néhány 
esetben az új árak megdöbbentőek. A 
városi hivatal a ZsE-vel kötött hosszú távú 
szerződést indexált árakkal, ami azt jelenti, 
hogy az utóbbi 12 hónap átlagárát fizetjük, 
így a város védett a hirtelen áringadozással 
szemben.” A polgármester kijelentette: a város 
nincs rákényszerítve, hogy takarékossági 

intézkedéseket vezessen be. Amennyire 
valamikor szükség lesz erre, az iskolákat az 
utolsók között zárjuk majd be. Polka Pál arról 
számolt be, hogy személyesen érdeklődött 
a polgármesternél arról, mennyire készült 
fel a város a várható energiahelyzetre. „A 
polgármester úr viszonylag megnyugtatott, 
amikor arról tájékoztatott, hogy a villamos 
energiát időben biztosították a város számára.”
Juhász András tájékoztatta a jelenlevőket, 
hogy a csatornahálózat építési munkálatait 
ideiglenesen megszakították, jelenleg intenzív 
tárgyalások folynak a minisztériummal a 
költségvetés növeléséről. A polgármester 
hozzátette: meggyőződése, hogy a 
csatornahálózat sikeresen megépül. 
Ivan Pál pozitív hírt osztott meg kollégáival: 
kutyájával a Zselízi Kinológiai Klub 
tagja, Ján Babec országos bajnoki címet 
szerzett nyomkövetésben, és kiharcolta 
a lengyelországi világbajnokságon való 
részvételt.               (ik)

A város felkészült az energiahelyzetre, 
egyelőre nincs ok aggodalomra

Pályázathatékonyság szempontjából 
hasonlították össze Zselízt és Ipolyságot
Jól teljesít városunk az utóbbi években, legalábbis az uniós források felhasználása terén. Erre a 
következtetésre jutott cikkében a reflex24.sk regionális hírportál felelős szerkesztője. Az Alsó-
Garam és Alsó-Ipoly menti régió történéseiről beszámoló portál a szóban forgó cikkben azt 
vizsgálta, mennyi EU-s támogatási forrást tudott felhasználni Zselíz, illetve a lakosságszám 
tekintetében vele összehasonlítható Ipolyság az utóbbi két választási ciklusban. Kapusník Csaba 
cikkében kiszámolta, hogy míg az utóbbi két választási időszakban, azaz gyakorlatilag 2015-től 
mostanáig Zselíz 16 sikeres uniós pályázatot valósított meg, illetve kezdett el, Ipolyság esetében 
8 projektről beszélhetünk. Ami az elnyert támogatás összegét illeti, Zselíz a vizsgált időszakban 
több mint 3 millió eurónyi támogatási forrást hívott le, és a már elnyert, de még be nem fejezett 
pályázati támogatások összege több mint 9 millió euró. A két választási időszakban jóváhagyott 
támogatás tehát esetében meghaladja a 12 millió eurót. Ipolyságon az önkormányzat által elnyert 
támogatások összege ugyanebben az időszakban 3,77 millió euró volt.                            (ik)



A tervek szerint a vásár a megszokott 
helyszínen, a Petőfi  és a Schubert utcán 
valósul meg 
a korábbiakkal azonos feltételek mellet. Ahogy lapunknak 
a vásár igazgatója elmondta, idén kultúrműsorral 
szeretnék színesíteni a rendezvényt, amelyen 
helyi együttesek és a F. Schubert Művészeti 
Alapiskola növendékei mutatkoznának be.

2022. október 29-én egyszerre 
tartják megyei és helyhatósági 
választásokat. 
A megyei elnök- és 
képviselőjelöltek, valamint a 
zselízi polgármester- és városi 
képviselőjelöltek teljes listája a 
4., 5. és a 7. oldalon található. 
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A zselízi temetőben elkezdődött
az urnafal építése

Szeptember végén elkezdődött az urnafal építése a zselízi római-katolikus temetőben. A 97 urna elhelyezésére alkalmas kolumbárium egyúttal 
a Temető utca felőli kerítés szerepét is ellátja majd. „Az év végéig a tervek szerint a betonozási munkálatokat és a felületek előkészítését, 
valamint a fal előtti járda építését győzzük elvégezni, persze csak akkor, ha az időjárás is kedvez. Tavasszal befejezzük a homlokzatot, és az 
egyes urnahelyekre márvány burkolólapokat helyezünk fel. A várhatóan 45 ezer eurós költségvetéssel készülő urnafal használatbavételét jövő 
júniusra tervezzük“ - nyilatkozta lapunknak Haris Péter, a városi hivatal vagyongazdálkodási és szolgáltatási osztályvezetője.                 (ik)


